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Politika
Spodnje Podravje �

Župani o novi vladi 
Janeza Janše

� Strani 8 in 9
Podravje
Dornava, Sveti 
Tomaž � Avtomobili 
v jarku ali na strehi

� Strani 6 in 7
Podravje
Slovenska Bistrica �

 Neracionalna raba 
javnega denarja v 
Komunali?

� Stran 4
Politika
Ptuj � Zakaj je 
odstopila svetnica 
Viktorija Bezjak

� Stran 7
Črna kronika
Slovenske gorice �

Drobnico pokončal 
volk, živali zapirajte 
v hleve

� Stran 12

SPORED

Blaž Švab
»Imel sem nekaj zalezovalcev,ki so hodili okoli mojega doma.«

Najbolj znana slovenska 
kuhinja odpira svoja vrata! 

TOČKA

1
Özge Gürel in Can Yaman
PONOVNO SKUPAJ

19. MAREC 2020 št. 12

Od 20. 3.

do 26. 3.

2020

TV-spored

MasterChef

Foto: Črtomir Goznik

V središču
Podravje � Strah 
pred ponovnim 
kurjenjem silažne 
folije

� Strani 6 in 7

Spodnje Podravje �

Kam 
k zdravniku 
in zobo-
zdravniku

� Stran 3 � Stran 3

Spodnje Podravje � Življenje se je za nekaj časa ustavilo

Vasi in mesta so ohromela
Prvi delovni teden po uveljavitvi strogih omejevalnih ukrepov zaradi razsajajočega koronavirusa so vsa spodnje-
podravska mesta, pa tudi ostali kraji in vasi, kazali podobe popolne zapuščenosti. Ceste, igrišča in ulice samevajo, 
lokali in gostišča so zaprti, parkirišča pred trgovinami pa prazna. 

Ptuj �
Ziberi: „Z višino 
ponudbe nas je 
občina ponižala ...“

� Stran 5

Gospodarstvo  �
Slovenski delavci v 
Avstriji se soočajo 
z odpovedmi

� Stran 2

Kidričevo �
Boxmark 
ustavlja 
proizvodnjo

� Stran 2

Aktualno
Slovenija �

Vsi omejitveni 
ukrepi na enem 
mestu

� Stran 2
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Slovenija � Vsi omejitveni ukrepi na enem mestu

Da boste dobro 
obveščeni
Ukrepi za zajezitev koronavirusne bolezni se vrstijo, za 
lažjo preglednost smo zbrali vse na enem mestu.

VRTCI IN ŠOLE
Do preklica so zaprte vse vrste izobraževalnih ustanov z izjemo 

tistih, ki so ustanovljene za delo z otroki s čustvenimi in vedenjski-
mi motnjami.
JAVNI PREVOZ

Ustavljen je ves javni potniški promet, razen avtotaksi prevozov. 
Prepovedan je tudi letalski potniški promet.
TOVORNI PROMET

Tovorni promet iz Italije se ne izvaja, razen prevoza poštnih 
pošiljk, zdravil, zaščitne opreme in medicinskih pripomočkov ter 
človekoljubne pomoči.
OSEBNI PROMET NA MEJI Z ITALIJO

Vstop iz Italije je mogoč na šestih kontrolnih točkah na mejnem 
območju na cestnih povezavah z Italijo. To so Rateče, Robič, Vrtoj-
ba, Fernetiči, Škofi je in Krvavi Potok.
LEKARNE IN BENCINSKI SERVISI

Ostajajo odprti. 
PRESKRBA

Obratujejo lahko prodajalne z živili, pekarne in mesnice. Kmeti-
je lahko še naprej prodajajo svoje pridelke na kmetijah, prav tako 
kmetijske zadruge. Tržnice, na katerih prodajajo živila, tudi spadajo 
med izjeme, ki dopuščajo prodajo.
ZDRAVSTVO

Prekinjeno je izvajanje preventivnih zdravstvenih storitev, ra-
zen tistih, katerih opustitev bi lahko imela negativne posledice 
za zdravje bolnika. Izvajajo se le nujne zobozdravstvene storitve 
v zdravstvenih domovih Ljubljana, Maribor, Celje, Kranj, Novo 
mesto, Koper in Nova Gorica. Dovoljeno je izvajanje psihološke 
pomoči.
STORITVE

Banke, pošte, trafi ke in kioski za prodajo časopisov še naprej 
poslujejo.

Foto: Mojca Vtič

»Trenutno so največji problem 
odpovedi delovnih razmerij. Teža-
va je v tem, ker Avstrija v praksi 
najpogosteje uporablja sporazum-
no odpoved delovnega razmerja, 
pri nas pa v primeru sporazumne 
odpovedi delovnega razmerja tej 
osebi nato v Sloveniji ne pripada 
nadomestilo za brezposelnost,« je 
pojasnil Fekonja. Glede na objavlje-
ne podatke avstrijskega ORF naj bi 
v Avstriji v enem dnevu izdali kar 
16.000 odpovedi delovnih razme-
rij, je dodal.

Delavci na razpelu 
zaradi slovenske 
zakonodaje

V Avstriji delodajalce pozivajo, 
da če že morajo v trenutni situaciji 
dati odpoved zaposlenemu, naj 
mu hkrati izročijo tudi pisno zago-
tovilo, da ga bodo zaposlili nazaj, 
ko bo ta kriza minila. V tem prime-
ru se to šteje kot čakanje na delo, 

je pojasnil Fekonja in dodal, da naj 
bi v tem primeru tudi delavcu iz 
Slovenije pripadalo nadomestilo v 
Sloveniji. A hkrati ugotavlja, da se 
tega delodajalci v Avstriji zelo malo 
poslužujejo, odpovedi pa sicer po 
podatkih sindikata izročajo v različ-
nih panogah. So pa delodajalcem 
v Avstriji priporočili še druge ukre-
pe, ki jih lahko uporabijo pred od-
povedjo delovnega razmerja. To je 
med drugim možnost skrajševanja 
delovnega časa.

Zdravstvenim delavcem 
ponudili začasne 
nastanitve

Medtem v naši severni sosedi 
veliko ljudi s slovenskega obmej-
nega območja dela tudi v zdra-
vstvenih in negovalnih ustanovah 
ter v prehrambni industriji, kjer pa 
zaposlene potrebujejo.

»Že prejšnji teden smo v domo-
vih za starejše delavci iz Slovenije 

od delodajalcev dobili potrdila, da 
smo zaposleni v domovih in da nas 
morajo spustiti čez mejo, saj smo 
nujno potrebni za normalen potek 
dela,« pa je pojasnila Anita Knez, ki 
je zaposlena v negovalnem domu 
v avstrijskem Ivniku.

Delodajalci so delavcem iz Slo-
venije potrdila izdali predvsem 
zato, ker so se bali zaprtja meje 
med Slovenijo in Avstrijo. So pa 
nekateri delodajalci že pred dnevi 
zaposlenim iz Slovenije svetovali 
tudi, naj s seboj prinašajo oblači-
la in potrebščine za osebno nego 
za daljše obdobje, če se slučajno 
zgodi, da se bo meja zaprla. V tem 
primeru so se nekateri delodajalci 
tudi že ponudili, da zaposlenim 
priskrbijo nastanitev v Avstriji.

Točnega števila o tem, koliko 
delavcev iz Slovenije se redno vozi 
na delo čez mejo v Avstrijo, ni, gro-
be ocene so, da naj bi jih bilo od 
20.000 do 30.000.

Foto: M24

Podravje � Koronavirus pobira davek v gospodarstvu

Slovenski delavci v Avstriji se 
soočajo z odpovedmi
Razmere zaradi širjenja novega koronavirusa so nekatere delodajalce v sosednji Avstriji že vodile 
do odpovedi pogodb o zaposlitvi delavcem, med katerimi so tudi Slovenci. »Razmere so negotove, se 
hitro spreminjajo, težko je dobiti verodostojne informacije,« je dejal predsednik Sindikata delavcev 
migrantov Slovenije Mario Fekonja.

Avtomobilski 
giganti zaprli 
vrata tovarn 

Nemški proizvajalec 
avtomobilov BMW je sredi 
tedna sporočil, da za mesec 
dni zapira vse svoje evropske 
tovarne in tudi tovarno v Afriki. 
S tem BMW sledi tekmecem, ki 
so se zaradi pandemije novega 
koronavirusa odločili za enak 
ukrep. V družbi so za letos 
tudi napovedali občuten padec 
dobička. »Z današnjim dnem 
zapiramo vse naše evropske 
tovarne in tovarno Rosslyn v 
Južnoafriški republiki,« je v 
sredo sporočil izvršni direktor 
podjetja Oliver Zipse. Dodal je, 
da naj bi prekinitev proizvodnje 
trajala vsaj do 19. aprila.

Evropske tovarne skupaj 
z južnoafriško prispevajo 
približno polovico celotne 
proizvodnje družbe BMW. Lani 
je avtomobilski proizvajalec 
proizvedel 2,56 milijona 
avtomobilov.

Zaradi pandemije 
koronavirusa je sicer tovarne 
že zaprlo več evropskih 
proizvajalcev avtomobilov - 
Volkswagen, Daimler, Ford, Fiat 
in Peugeot.

Vodstvo BMW za letos 
napoveduje tudi občutno nižji 
dobiček, potem ko je ta pred 
obdavčitvijo v lanskem letu 
dosegel 7,1 milijarde evrov.

»Drži,« je na vprašanje, ali se 
proizvodnja, ki v Sloveniji, Bosni 
in na Hrvaškem daje kruh skoraj 
5.000 zaposlenim, ustavlja, odgo-
voril direktor podjetja Marjan Tro-
biš. »Celotna avtomobilska indu-
strija zapira vrata, mi nismo izjema. 
Okužbe s koronavirusom doslej v 
proizvodnji v Kidričevem ni bilo, so 
pa nas razmere na avtomobilskem 
trgu prisilile, da smo morali stroje 
ustaviti. Dobaviteljska veriga je 
popustila in vse stoji, prisiljeni smo 
biti doma,« je dejal Trobiš.

Ustaviti enostavno, 
zagnati veliko težje

Redno proizvodnjo bodo kon-
čali danes, v petek, čez dan. Da-

nes naj bi tudi prejeli material za 
šivanje zaščitnih mask, šivati bi jih 
predvidoma začeli v ponedeljek. 
»Proizvodne kapacitete smo dali 
na razpolago, maske bo šivalo 
okoli 150 naših sodelavcev, ki so se 
za to delo odločili prostovoljno,« je 
pojasnil prvi mož podjetja in pou-
daril, da je celotno gospodarstvo v 
veliki negotovosti. »Vsi se sprašu-
jemo, kako bodo tekli delo, ekono-
mija in življenje po koronavirusu. 
Enostavno je proizvodnjo ugasniti, 
zagnati nazaj pa zelo, zelo težko. 
Skrbi me, kako bomo nadaljevali.« 

Do kdaj bo redna proizvodnja 
usnjenih sedežev v kidričevski to-
varni ustavljena, direktor ne ve. 
»Verjetno ne bomo šteli dnevov in 
tednov, ampak mesece. Ponovni 
zagon dejavnosti in okrevanje po 
tem padcu bosta zelo težka.«

Kidričevo � Črni petek v podjetju Boxmark Leather

Danes ugašajo redno proizvodnjo
Kidričevsko podjetje Boxmark Leather, ki šiva sedeže za avtomobilsko industrijo, ustavlja 
proizvodnjo v Kidričevem, na Hrvaškem ter v Bosni in Hercegovini.

Foto: ČG

Predvidoma v ponedeljek bo okoli 150 delavcev začelo proizvodnjo zaščitnih 
obraznih mask. Po besedah direktorja Marjana Trobiša bodo šivali izključ-
no za državo oziroma državne blagovne rezerve.

Prepoved obratovanja velja za gostinske lokale, hotele, velnes 
storitve, storitve iger na srečo, vse športno-rekreacijske storitve, 
kinematografe, muzeje, galerije, frizerske in kozmetične salone. 
Prepovedano je tudi nepremičninsko posredovanje. Dimnikarske 
storitve se lahko opravljajo, pri tem pa je treba paziti glede stikov 
in se zaščititi. Vse druge storitve so dovoljene samo, če gre za nuj-
ne storitve za zagotavljanje javne varnosti in zdravja.

Avtomehanične in servisne storitve lahko še naprej obratujejo. 
Prav tako se lahko še naprej izvajajo avtovleke in druge pomoči na 
cesti. Ne velja pa to za vulkanizerske storitve.

Upravnikom stavb so dovoljena le nujna vzdrževalna dela, brez 
katerih bi bila ogrožena varnost stanovalcev.
SODIŠČA IN NOTARSKE PISARNE

Sodišča opravljajo naroke in odločajo samo v nujnih zadevah. 
Procesni roki ne tečejo, prav tako se ne vročajo sodna pisanja. Za 
obisk v notarski pisarni se je treba prej najaviti po telefonu ali ko-
municirati prek elektronske pošte.
UPRAVNE ENOTE

Upravne enote so izvajanje nalog omejile na najnujnejše. Stran-
ke se morajo prej naročiti. Sklepanje zakonskih ali partnerskih zvez 
do nadaljnjega ni mogoče.
VETERINARSKE AMBULANTE

V veterinarskih ambulantah je delovni čas omejen, zagotavljajo 
pa le nujne posege.
TEHNIČNI PREGLEDI VOZIL

Prepovedano je izvajanje tehničnih pregledov in drugih postop-
kov v zvezi z registracijo motornih vozil ter delo v tahografskih de-
lavnicah. Veljavnost prometnih dovoljenj, vključno z zavarovanjem 
motornih vozil in ADR-certifi katov za prevoz nevarnega blaga, ki 
jim poteče veljavnost do 16. aprila, se podaljša do 16. maja.
PRODAJA NA DALJAVO IN DOSTAVA

Dovoljena je prodaja blaga ali hrane prek spleta, ne pa tudi naro-
čilo storitve na dom. Prav tako ni dovoljen način poslovanja »take 
away« ali »drive in«. Še naprej lahko svojo dejavnost opravljajo do-
stavne službe.
POGREBNA IN POKOPALIŠKA DEJAVNOST

Pogrebna in pokopališka dejavnost se lahko še naprej izvaja, 
svetujejo pa pogrebe v družinskem krogu.
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Po navodilu Ministrstva za 
zdravje se je tudi na območju Ptu-
ja in Ormoža spremenil način dela 
zdravstva na primarni ravni. V vseh 
ambulantah družinske medicine, 
ambulantah za šolarje in mladino 
ter pediatričnih ambulantah je mo-
žna le administrativna obravnava. 
»To pomeni, da zdravnika lahko 
dobite le po telefonu, fi zično pa 
vstop v ambulante zdravnikov/
pediatrov ni več mogoč. Velja za 
celotno območje Ptuja in Ormo-
ža. Zdravniki imajo kljub temu og-
romno dela, saj je klicev izjemno 
veliko, to se pozna tudi v dolgih 
vrstah pred lekarnami. Ljudje si že-
lijo delati zalogo zdravil, kar pa ni 
možno, saj pišemo recepte le za en 
mesec,« je pojasnila Metka Petek 
Uhan, direktorica Zdravstvenega 
doma Ptuj.

Tisti, ki potrebujejo pregled, 
pokličejo osebnega ali nadome-
stnega zdravnika, ki jih usmeri nap-
rej. Če nobeden od teh ni dosegljiv, 
sta na voljo številki: 02/7871 691 za 
odrasle (24 ur na dan), 02/7871 554 
pa za otroke, šolarje, mladino in 
študente (med 7. in 22. uro, ponoči 
pa klic opravite na številko, ki velja 
za odrasle).

Za celotno območje Ptuja in Or-
moža so ambulante organizirane v 

ZD Ptuj, kjer paciente, s katerimi so 
dogovorjeni po telefonu, ustrezno 
razvrstijo pri vstopu. Ta je mogoč 
le z Rimske ploščadi. Za nujne pri-
mere je še vedno na voljo številka 
112.

Spremembe tudi pri 
obisku dežurnega 
zdravnika

Spremenjena je tudi lokaci-
ja dežurne zdravstvene službe, 

ta ponoči ni več organizirana v 
ptujski bolnišnici, pač pa le še v 
Zdravstvenem domu (ZD) Ptuj. 
Dežurna služba deluje od pone-
deljka do petka od 15. do 7. ure, v 
soboto, nedeljo in ob praznikih pa 
24 ur na dan. Vhod je prav tako z 
Rimske ploščadi. Izjema so le ljud-
je s prehladnimi obolenji in tisti, ki 
sumijo, da so oboleli za koronavi-
rusom (seveda lahko pridejo le ob 
predhodnem dogovoru z osebnim 
zdravnikom!). Zanje je vstop na 

vhodu številka dve. Tam pozvonijo 
in počakajo, da jih sprejme zdra-
vstveni delavec.

V dopoldanskem času, torej iz-
ven časa dežurne službe, velja na-
vodilo, da pacienti pokličejo oseb-
nega ali nadomestnega zdravnika 
oz. zgoraj navedene številke. Vse-
kakor pa morajo pred prihodom 
k zdravniku dobiti ustrezna navo-
dila. Pri klicih zdravstveni delavci 
prosijo za potrpežljivost, saj je kli-
cev trenutno zelo veliko. Delovni 

čas dežurne pediatrične službe v 
ZD Ptuj je ob sobotah, nedeljah in 
praznikih med 9. in 21. uro. 

Najbližji zobozdravnik 
za nujne primere v 
Mariboru

Eden izmed ukrepov za zajezitev 
širjenja koronavirusa je tudi zaprtje 
vseh zobozdravstvenih ambulant. 

Od torka naprej deluje le sedem 
ambulant po vsej državi, namenje-
ne pa so zgolj pacientom, ki imajo 
nujna stanja. Tudi v tem primeru 
je obvezna predhodna najava. Na 

Ptuju do nadaljnjega ni odprta niti 
ena zobozdravstvena ambulanta, 
nam najbližja je v Mariboru, v Ulici 
kneza Koclja 10. 

Tudi v tem primeru je pred obi-
skom treba poklicati. Na Ptuju je 
vzpostavljena info točka na tele-
fonski številki 02/78 71 664, deluje 
med 7. in 19. uro. Ob vikendih in 
praznikih pa se klic opravi direk-
tno v Maribor, na številko (02) 23 
56 633. 

Nujna zobozdravstvena storitev 
je dostopna še v Kopru, Kranju, 
Ljubljani, Novem mestu, Novi Gori-
ci in Murski Soboti.
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Ptuj, Ormož � Pomembne spremembe na primarni ravni zdravstva

Kam k zdravniku in zobozdravniku
Od srede naprej velja spremenjen način dela zdravstva na primarni ravni, tako v javnih zavodih kot pri koncesionarjih. Osebnega zdravnika lahko dobite le 
po telefonu, vstop v ambulante pa ni več mogoč. Posebna navodila veljajo tudi za obisk dežurnega zdravnika, povsem zaprte pa so zobozdravstvene ambu-
lante na Ptujskem.

Foto: SD

Kaj so in kaj niso nujna stanja 
v zobozdravstvu
NUJNA STANJA V ZOBOZDRAVSTVU SO:

– močan zobobol, kjer analgetik ne pomaga,
– vnetje z oteklino, težje odpiranje ust,
– krvavitev po puljenju zob, ki se ne zaustavi sama,
– poškodbe zob.

NUJNA STANJA V ZOBOZDRAVSTVU NISO:
– izpadle zalivke,
– odcementirane prevleke,
– okrušeni zobje,
– počene proteze in podobno.

Usodo avtomobilske industrije, 
ki sicer v dobrih časih celotnemu 
segmentu v verigi reže lepe kose 
kruha, delijo tudi v graški tovarni 
Magna, kjer je zaposlenih okoli 
tisoč slovenskih delavcev. Ker je 
delo ustavljeno, so delavci doma. 
Enako je v Magninem obratu v 
Hočah. Vodstvo je v skladu z dogo-
vorom s hišnim sindikatom za oko-
li 200 zaposlenih odredilo čakanje 
na delo na domu. Ukrep so sprejeli 
do 30. marca. Kaj bo naprej, ne ve 
nihče. »To je odvisno od globalnih 
okoliščin,« pravijo v podjetju, ki 
izdeluje avtomobile za štiri po-
membne svetovne avtomobilske 
znamke: BMW, Mercedes, Jaguar 
in Toyoto.

Prepoved poslovanja: 
izguba nastaja vsak dan, 
uro, minuto …

Neposredna gospodarska škoda 
nastaja tudi zaradi zaprtja neživil-
skih prodajaln, gostinskih lokalov 
in večine storitvenih dejavnosti. 
Direktor Območne obrtne zborni-
ce (OOZ) Ptuj Boris Repič je dejal, 
da je vladni odlok, ki prepoveduje 
izvajanje večine dejavnosti, pod-
jetnikom in obrtnikom prinesel 
nemalo težav. »Bilo je precej ne-
jasnosti, kdo in kaj še sploh lahko 
dela. Do danes se je razjasnilo, da 

je dejansko prepovedano ponu-
janje in prodajanje blaga in vseh 
storitev neposredno potrošnikom 

(razen v odloku navedenih iz-
jem). Odlok tudi ne prepoveduje 
ponujanja in prodajanja blaga ter 

storitev med podjetji. Veliko težav 
povzročajo nekateri naročniki, ki 
od izvajalcev izsiljujejo, da se jim 
gradbene in inštalaterske storitve 
izvedejo kljub prepovedi,« je pojas-
nil Repič.

Primanjkuje zaščitnih 
mask, rokavic in 
razkužila

Sogovornik je opozoril, da imajo 
podjetja, ki poslujejo, velike teža-
ve z dobavo zaščitnih varovalnih 
sredstev. »Določen del obrtni-
kov in podjetnikov, ki opravljajo 

proizvodnjo na serijski oziroma 
industrijski način, morajo delo in 
pogodbene obveznosti normalno 
izvajati. Srečujejo se z velikimi te-
žavami pri zagotavljanju zaščitnih 
sredstev (mask, rokavic, razku-
žil …). Zato preko OZS in naših 
članov poskušamo pomagati pri 
dobavi teh zaščitnih sredstev. 
Sredi tedna smo med člani izvedli 
zbiranje prijav za nabavo zaščitnih 
mask, izkazan je interes za nakup 
4.500 kosov (pralnih). Naročilo 

smo oddali, žal pa tolikšne količine 
zagotovo ne bomo prejeli v petek, 
ko imamo obljubljeno dostavo. Po-
moč na tem področju obljublja tudi 
država, je pa veliko vprašanje, ali ji 
bo v doglednem času uspelo, saj 
jim primanjkuje zaščitnih sredstev 
že za zdravstvo.«

Recesija bo neizbežna
Na aktualne razmere, ki so ta 

teden postale že zelo zaostrene, 
kriza pa se bo najbrž samo še stop-
njevala, so se odzvali v Štajerski 
gospodarski zbornici: »Slovensko 
gospodarstvo, seveda tudi štajer-
sko, je vpeto v globalne tokove, 
odvisno od uvoza in izvoza. Tako 
kot ves ostali svet se je ob pan-
demiji koronavirusa dobesedno 
zamajalo in se znašlo na veliki pre-
lomnici. Zagotovo je danes prvi in 
najpomembnejši cilj zaustaviti širi-
tev virusa in preprečiti obolevanje 
ljudi. Hkrati pa že vsi razmišljamo, 
kako bomo delali in živeli v prihod-
nje. Vsi vemo, da je delo tisto, ki 
nam omogoča življenje. Treba je 
poskrbeti za varnost in se hkrati 
potruditi za ohranitev dela in de-
lovnih mest. Koronavirus bomo 
premagali, premagati bomo morali 
tudi recesijo, ki nam grozi, zato da 
bomo lahko tudi v prihodnje živeli 
in delali.«

Slovenija, Podravje � Koronavirus sesul evropsko avtomobilsko industrijo

Gospodarstvo na kolenih, okrevanje ne bo enostavno
Večina evropskih avtomobilskih velikanov je minule dni ustavila proizvodnjo. Dejansko je popustila celotna proizvodna veriga.

Foto: Magna

Ker je delo tudi v Magni ustavljeno, je veliko delavcev doma na čakanju.

V tujini slovenske podjetnike in 
delavce stiskajo v kot

Boris Repič je povedal, da so se na obrtno zbornico po nasvet 
in pomoč za dobavo zaščitnih sredstev obrnili tudi podjetniki, 
ki delajo v tujini. »Kljub razglašeni pandemiji naročniki na 
naše izvajalce pritiskajo z roki končanja del. Če dela ne bi 
končali, jim grozijo z visokimi denarnimi odškodninami za 
neizvedeno delo (penali).«

Foto: ČG

Boris Repič, OZS: »Zaradi trenutne 
situacije, ki se lahko razvleče na 
neko daljše časovno obdobje, so naši 
podjetniki in obrtniki zelo zaskrblje-
ni. Zato preko OZS ves čas pritiska-
mo na državo, da sprejme ustrezne 
ukrepe tudi za zaščito malih podje-
tnikov in pri njih zaposlenih.«
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„Cene najemnin se od leta 2017 
niso spreminjale, čeprav so stroški 
od takrat narasli. Predlagamo, da 
se cena najema poslovnih prosto-
rov za prvo etažo iz dosedanjih pet 
dvigne na osem evrov, za društva s 
sedežem v občini Dornava ostane 
tarifa za najemnino enaka, kot je 
bila doslej. Preveri naj se tudi mož-
nost odčitavanja podštevcev,“ je v 
uvodu razprave povedal predse-
dnik občinskega odbora za fi nan-
ce Stanislav Ciglar. Pravnica Erika 
Masten je dodala, da se bodo po 
novem najemnikom obračunavali 
še obratovalni stroški in nadome-
stilo za uporabo stavbnih zemljišč 
(NUSZ). Obratovalne stroške je 
občina doslej obračunavala kot 
pavšal, po novem jih bo po de-
janskem stanju, saj nameravajo 
urediti odčitavanje s podštevci.

Svetnik Dominik Kukovec je 
ocenil, da gre za dokaj velik dvig 
cen najemnin. „Razumem, da je 
sčasoma potrebna korekcija cen, 
a vendarle gre za 60-odstotni dvig. 
Upam, da ne bodo zaradi tega 
najemniki, med njimi zdravnik in 
zobozdravnik, dobili kakršnihkoli 
pomislekov. Večina občin jih vabi, 
upam, da jih mi s takšnim nači-
nom razmišljanja in dela ne bomo 
odgnali. Če že spreminjamo pra-
vilnik, sem že v minulem mandatu 
opozoril, da bi ga morali še malo 
bolj razdelati. Ni namreč enako, 
ali oddajamo prostore v starem 
ali novem poslopju. Ne verjamem, 
da nam bo staro šolo na Polenša-
ku uspelo oddati za ceno, kot jo 
imamo določeno v pravilniku. Ali 
pa bomo potem za vsako stavbo 

posebej prilagajali cenik?“ je spra-
ševal Kukovec. Župan Janko Merc 
je pojasnil, da so se za staro šolo 
na Polenšaku z ministrstvom po-
govarjali o brezplačnem najemu. 
„Najemnina se ni spremenila od 
leta 2017. Veste, da cene rastejo. 
Tako kot je sedaj, ne more biti,“ 
je dodal župan. Marko Mernik je 
predlagal, da če bo za najem ka-
terega prostora več interesentov, 

naj se po razpisu izbere tistega, ki 
ponudi več. Župan Merc se je s tem 
strinjal.

Matej Zorko je spraševal, kaj bo s 
prostorom, ki je v poslovnem kom-
pleksu ob novi dvorani namenjen 
za lekarniško dejavnost. „Poskusili 
se bomo še kaj dogovoriti z lekar-
no. Če bomo neuspešni, bomo šli 
v spremembo namembnosti pros-
tora in iskali najemnika. Je pa s 

prostorom treba nekaj narediti, se 
strinjam,“ je odgovoril župan.

Srečka Kondriča je zanimalo, 
kako bo z najemom dvorane v novi 
poslovni stavbi. Ali se tudi ta tari-
fa spreminja ali ne. Župan Janko 
Merc je pojasnil, da se bo pravilnik 
o oddajanju dvorane obravnaval 
posebej na eni izmed naslednjih 
sej.

Foto: MZ

Občina bo za uporabo poslovnih prostorov v pritličju po novem zaračunavala 8 evrov za m2. Za društva s se-
dežem v občini bo obveljala enaka cena, kot je bila doslej, to je 5 evrov za m2 za pritličje. Cene najema se sicer v 
skladu s pravilnikom razlikujejo glede na etažo, v kateri je poslovni prostor, pa tudi glede na namembnost: ali gre 
za prostor, kjer se izvaja dejavnost, ali pa za skladišče oziroma teraso.

Ptuj � Z zaščitnimi ukrepi tudi Javne službe Ptuj

Šoferko ne vozi, 
Gajke zaprte
Zaradi naraščanja števila okuženih s koronavirusom in za-
radi varovanja zdravja zaposlenih in strank, je tudi podjetje 
Javne službe Ptuj sprejelo več ukrepov.

Že od ponedeljka in do preklica so za vse stranke zaprti: uprava, 
mestna blagajna in zbirni center Cero gajke. Prav tako do preklica ne 
bo izvajal voženj Šoferko, ukinjena je tudi izposja koles (Pecikl).

Vse uporabnike storitev v Javni službah pozivajo,  da zadeve ure-
jajo preko telefona ali elektronske pošte. Zaprtje Mestne blagajne 
občanom onemogoča fi zično plačevanje položnic. Zato vse občane 
pozivajo k prijavi na prejemanje e-računov. Prijava se lahko uredi pre-
ko spletne banke ali občani podpisano vlogo pošljejo na elektronski 
naslov info@jsp.si. 

Splošne informacije lahko občani dobijo na naslovu: tajnistvo@jsp.
si, 02 620 73 42. 

Za informacije glede odvoza odpadkov je odgovorna Renata Kram-
berger: renata.kramberger@jsp.si, 02 620 73 37. 

Informacije glede ogrevanja podaja Vesna Sedlašek: vesna.sedla-
sek@jsp.si, 02 620 73 49.

Za informacije za dolžnike skrbi Tina Ela Janžekovič: tina.janzeko-
vic@jsp.si, 02 620 73 62.  

Foto: ČG

Slov. Bistrica � Nadzor komunalnega podjetja

Neracionalna raba 
javnega denarja?
Nadzorniki iz petih občin prečesavajo poslovanje slovenjebi-
striške komunale. Vzrok za takšno odločitev so bile prijave 
o neracionalni rabi javnih fi nanc na področju komunalnih 
odpadkov, vzdrževanja motornih vozil in nabave opreme.

Glede na to, da so v Odloku o ustanovitvi javnega podjetja Komunala 
Slovenska Bistrica – podjetja za komunalne in druge storitve soustano-
viteljice tudi druge občine, in sicer poleg Slovenske Bistrice še občine 
Makole, Poljčane, Oplotnica, Rače-Fram, Kidričevo, Slovenske Konjice 
in Zreče, so slovenjebistriški nadzorniki k sodelovanju pozvali vse nad-
zorne odbore občin ustanoviteljic. »Pri tem našem dopisu so se odzvali 
nadzorni odbori Občine Makole, Občine Poljčane, Občine Oplotnica in 
Občine Kidričevo,« je povedal prvi med slovenjebistriškimi nadzorniki 
Ivan Pristovnik. Dodal je, da ker gre v dotičnem primeru za strokovno 
zelo zahteven nadzor, naj bi bil ta opravljen do konca aprila, ko bo prip-
ravljeno tudi poročilo. 

Drugi nadzor v treh letih
Nadzorniki so poslovanje slovenjebistriške komunale vzeli pod drob-

nogled že leta 2018, takrat so se tega obsežnega dela lotili le nadzorniki 
Občine Slovenska Bistrica. Preverili so zakonitost porabe sredstev ter 
dejavnosti komunalnega podjetja v povezavi s slovenjebistriško obči-
no. Priporočili so, da naj se občina v prihodnje morebitnim dvomom pri 
oddaji javnega naročila raje izogne tako, da izvede javni razpis. Zasledili 
so namreč, da so na občini v obravnavanih primerih vedno pridobili po-
nudbe enakih izvajalcev (Komunale Sl. Bistrica  ter domačih gradbincev 
Krt gradbeništvo, d. o. o., in Fifer, d. o. o.). To bi lahko nakazovalo na 
dogovore,« so zapisali nadzorniki. Predlagali so še, da občina zagotovi 
primeren in zadosten nadzor nad izvedenimi deli in tako zagotovi kon-
trolo nad gospodarno rabo proračunskih sredstev.  

Foto: Komunala Slovenska Bistrica

Komunalno podjetje Slovenska Bistrica pod drobnogledom petih nad-
zornih odborov

Dornava � Oddajanje občinskih poslovnih prostorov

60-odstotni dvig cen najemnin
Svetniki občine Dornava so na februarski seji potrdili novelacijo cen za najem poslovnih prostorov, ki 
jih oddaja občina. Za domača društva najemnin ne bodo spreminjali, bodo pa dvig najemnin kar dobro 
občutili preostali najemniki.

Iz opisa projekta izhaja, da je in-
frastruktura v občini Žetale slabo 
urejena, saj so se ceste venomer 
obnavljale po odsekih, glede na 
fi nančne zmožnosti, ne pa v skla-
du s standardi za gradnjo cest in 
varnosti prometa. In ker so na ob-
čini prepričani, da je urejena infra-
struktura tista, ki zagotavlja obstoj 
in razvoj gospodarstva, predvsem 
kmetijstva, in vpliva na zajezitev 
odseljevanja, so sklenili vsa investi-
cijska sredstva investirati v obnovo 
cest – a ponovno po odsekih. Naj-
daljši in s tem tudi najdražji odsek, 
ki bo letos obnovljen, meri slab 
kilometer, to je cesta Peklača–Vil-
don. Slednji je najdražji tudi glede 
na tekoči meter ceste, in sicer 
bo meter ureditve tega odseka 
občino stal kar 142 evrov. V dveh 
letih bodo v Žetalah modernizira-
li devet odsekov v skupni dolžini 
3,4 kilometra, ocenjena vrednost 
znaša nekaj več kot 422.000 evrov, 
dejanska višina projekta pa bo zna-
na ob izbiri izvajalca, predvidoma 
aprila letos.

V občini Žetale je 32,25 kilometra 
lokalnih poti, od tega jih je 5,6 kilo-
metra še makadamskih. Od javnih 
poti, ki pa jih je na območju občine 
49,4 kilometra, pa jih je asfaltira-

nih le dobra polovica oziroma 30 
kilometrov. To pomeni, da je nekaj 
manj kot tretjina cest še vedno 
gramoziranih. Ob močnejših pada-
vinah in neurjih se pojavljajo na teh 

makadamskih cestiščih poškodbe 
in so zaradi tega te ceste velikokrat 
neprevozne in preprečijo dostop 
do posameznih hiš in celo vasi.

Žetale � Investicijska sredstva za obnovo cest

Tretjina cest še vedno (zgolj) gramoziranih
Občina Žetale je sklenila, da sredstva v okviru 23. člena zakona o fi nanciranju občin nameni modernizaciji oziroma 
obnovi dotrajanih cestnih odsekov. V letu 2020 je predvidena obnova cest v skupni dolžini 1,6 kilometra, v letu 2021 pa 
so v projekt zajeti štirje odseki javnih poti v skupni dolžini 1,8 kilometra.

Foto: Mojca Vtič

V Žetalah ugotavljalo, da je cestna infrastruktura slabo urejena, saj jim sredstva, s katerimi razpolagajo, omogo-
čajo le krpanje najnujnejšega.
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Stare lope, mize, stoli, prikolice, 
kompostnike, tudi neodstranjene 
pridelke in drugo so Javne služ-
be Ptuj z občinskega zemljišča na 
Mlinski cesti, tik ob vrtcu, odstra-
nile pred nekaj tedni. Zemljišče so 
preorali in ga pripravili za nadaljnje 
posege. Preden se lotijo urejanja 
teh površin, pa se je ptujska občina 
odločila preveriti interes med bo-
dočimi uporabniki. Ti imajo čas do 
konca marca, da sporočijo namero 
o najemu vrtička.

Na navedeni lokaciji bodo ureje-
ni vrtovi, velikosti 50 m² (10 m x 5 
m) in 25 m² (5 m x 5 m), ki bodo za-
interesiranim uporabnikom ponu-
jeni v najem po ugodni ceni. Ta naj 
bi bila okrog 20 evrov letno, na vo-
ljo pa bo okrog 50 vrtičkov. Pogoj 
za dodelitev najema je prebivališče 
na območju Mestne občine Ptuj.

„Z ureditvijo predmetne povr-
šine bo zagotovljeno primerno 
odlaganje odpadnega materiala 
z vrtov, poskrbljeno bo za odvoz 
odpadkov in za vse storitve, ki se 
v sklopu namenskosti rabe površi-
ne potrebujejo. Na celotni površini 
so predvidene lesene hišice, kjer 

bodo zbiralniki deževnice in pros-
tor za posamezne uporabnike, za 
skladiščenje vrtnarskega orodja. 
Do zbiralnikov vode bo speljan 
tudi vodovod, za primer sušnega 
obdobja. Med vrtovi bodo urejene 
gramozirane potke, celotno ob-

močje pa bo ograjeno,“ so pojasni-
li na ptujski občini.

Do marca je torej treba priglasiti 
interes, predvidena objava jav-
nega poziva za oddajo vrtičkov v 
zakup na Mlinski cesti pa bo maja 
2020.

Na eni naslednjih sej bodo na-
mreč določeni natančnejši pogoji 
glede vrtičkarstva na Ptuju. Mestni 
svet bo namreč obravnaval Odlok 
o urejanju in oddaji zemljišč MO 
Ptuj za potrebe vrtičkarstva.

Ptuj � Koga zanima urbano vrtnarjenje na Mlinski cesti

Najem vrtička bo stal najmanj 20 evrov letno
V začetku tega leta se je občina lotila urejanja prvih ptujskih urbanih vrtov na Mlinski cesti. Zdaj interesente, 
ki bi želeli nove, sodobno urejene površine uporabljati, pozivajo, da jim svojo željo priglasijo. Cena za najem bo 
okrog 20 evrov na leto.

Foto: ČG

Površina ob vrtcu Zvonček na Mlinski cesti že dobiva novo podobo.

„Štirideset let živimo na Ptuju, 
smo del mesta, tu so naši kupci, 
ki nam dajejo kruh, zato moramo 
pomagati. Tudi sami smo si želeli, 
da bi ostali del tega prostora, a 
so odgovorni na vse obljube, ki 
so nam jih dali, enostavno poza-
bili. Prejšnji župan nam je obljubil, 
da nam bodo zagotovili vsaj štiri 
parkirne prostore za kupce. Sami 
vidite, da je sedaj ureditev takšna, 
da tega ne omogoča. Na tržnico se 
več ne moremo vrniti, ker je proda-
ja v teh razmerah nemogoča, ure-
dili smo si nove prodajne prostore, 
na katere so se kupci že navadili. 
Tako tudi trenutno še ne vemo, 
katero dejavnost bomo umestili v 
ta prostor. Odprte so vse opcije. 
Ne moremo pa paviljona prodati 

za 11.500 evrov, kolikor nam je 
ponudila MO Ptuj. Že sam nakup 
zemljišča, na katerem stoji, je za 
1.500 evrov presegel ta znesek. Ze-
mljišče smo kupili pred nekaj leti. K 
temu pa je treba prišteti še stroške 
napeljave vodovoda, elektrike in 
kanalizacije ter obnove bakrene 
strehe, ki je stala 25.000 evrov. K 
tem stroškom pa je treba prišteti 
še vsoto nakupa samega paviljona. 
Seštevek nakupa in vseh vlaganj 
za nekajkrat presega ponudbo 
MO Ptuj, za katero lahko rečem 
v svojem imenu in imenu še dveh 
družin, ki jim je prodaja na tržnici 
dajala kruh, da je poniževalna,“ 
razloži Ziberi Musli. 

V kratkem bodo zunanjost pavi-
ljona tudi obnovili, da bo morebi-

Ptuj � Paviljon na Mestni tržnici še brez nove vsebine

„Z višino ponudbe nas je občina ponižala ...“
Paviljon na Mestni tržnici sameva že vse od začetka njene obnove. Trenutno ga kot skladiščni prostor upora-
bljajo ptujski tržničarji. Lastnik Ziberi Musli jim je prijazno stopil naproti, da bi jim olajšal težave, ki jih imajo 
s skladiščenjem svoje robe, saj je investitor ob številnih drugih spodrsljajih pri tej obnovi pozabil tudi nanje; na 
to, da jim je treba omogočiti dostop in skladiščenje robe.

Podravje � Šolsko ministrstvo za naložbe 15,8 mio evrov

V boj za milijone tudi 
Ptujčani in Makolčani
Ministrstvo za šolstvo je v drugi polovici februarja objavilo 
razpis za sofi nanciranje naložb v vrtcih in osnovnih šolah. 
Za investicije namenjajo 15,8 milijona evrov. V Makolah se 
nadejajo, da jim bo uspelo s projektom obnove jedilnice in iz-
gradnjo požarnega stopnišča, na Ptuju z obnovo ostrešja OŠ 
Olge Meglič.

Šolsko ministrstvo je po več letih vendarle objavilo razpis, s kate-
rim 3,94 milijona evrov namenja za investicije v vrtce ter 11,85 milijona 
evrov za novogradnje ali rekonstrukcije osnovnega šolstva (osnovne, 
podružnične, glasbene šole, šole za otroke s posebnimi potrebami). 
Država bo sofi nancirala le stroške gradbeno-obrtniških in instalacij-
skih del, medtem ko ostali stroški dokumentacije, nakupa zemljišča 
… niso deležni sofi nanciranja. Pogoj za prijavo na razpis je med dru-
gim pravnomočno gradbeno dovoljenje, začetek gradnje pa se mora 
začeti v letu 2020. V razpisu je še zapisano da mora biti pogodba z 
izvajalcem del sklenjena najkasneje do 1. julija. Če občina do tega da-
tuma ministrstvu ne predloži podpisane pogodbe, izgubi pravico do 
sofi nanciranja. Prav tako lahko na razpisu kandidirajo občine, ki so 
začele gradnjo lani in ta še poteka.

Ptujčani s prenovo ostrešja »Olgice«
Mestna občina Ptuj bo na razpis šolskega ministrstva prijavila pro-

jekt obnove ostrešja OŠ Olge Meglič. Ocenjena vrednost prenove je, 
kot izhaja iz investicijskih dokumentov, 839.652 evrov. Najvišja možna 
vrednost sofi nanciranja pa bi lahko znašala 533.321 evrov. Temeljni 
razlog za rekonstrukcijo ostrešja na osnovni šoli v starem mestnem 
jedru je dotrajanost strešne konstrukcije. V investicijskih dokumentih, 
kjer so navedeni razlogi za obnovo, pa je zapisano, da je investicija 
potrebna, »ker obstaja nevarnost hipne porušitve, kar je popolnoma 
neustrezno in nesprejemljivo ter nevarno za šolske otroke, učitelje in 
starše.« Z menjavo ostrešja in strešne kritine na objektu na Prešernovi 
ulici in objektu na Cafovi ulici bo zagotovljena statična varnost objek-
ta. 

Makolčani s prenovo kuhinje in jedilnice
Razpisa so se v Makolah, kjer je proračun občine težak okrog dva 

milijona evrov, investicija v šolsko kuhinjo in jedilnico pa visi nad po-
računom že od ustanovitve občine, na moč razveselili. V predalu so 
imeli že pripravljen projekt s pravnomočnim gradbenim dovoljenjem, 
ki so ga svetniki na zadnji marčevski seji vendarle potrdili. Zadnja oce-
na investicijskih stroškov za fazo ena in tri, to pomeni ureditev nove 
kuhinje z razdelilnico hrane, jedilnice z 92 sedeži, učilnice za pouk teh-
nike in tehnologije (delavnico s kabinetom, foto-temnico), dogradnjo 
zunanjega požarnega stopnišča znaša 714.000 evrov. Glede na dolo-
čila javnega razpisa bi lahko občina pridobila okrog 300.000 evrov. 
Druga faza projekta, ki zajema ureditev dodatne jedilnice s 36 sedeži, 
kabineta za gospodinjstvo in spremljajočih gospodarskih prostorov 
(garderoba za čistilke, prostor za čistila in skladišče – pralnica), pa bo 
izvedena po letu 2021, če bo občini uspelo zagotoviti sredstva.

Foto: Črtomir Goznik

Mestna občina Ptuj se bo prijavila na razpis šolskega ministrstva s 
projektom obnove strehe na OŠ Olge Meglič. 

Foto: MV

V makolski OŠ sta kuhinja (na fotografi ji) in jedilnica nujno potrebni 
popoldne prenove.

Foto: Črtomir Goznik

Ziberi Musli: “O novi vsebini oz. namenu paviljona se še nismo odločili. 
Odprte so vse opcije. Ne moremo pa ga prodati za 11.500 evrov, kolikor bi 
zanj plačala MO Ptuj.“

Mestna občina Ptuj odkupa 
ne more izvesti

„Občina lahko odkupuje nepremičnine v skladu s cenilnimi 
zapisniki in v duhu gospodarnega ravnanja. Ocena vrednosti 
paviljona, s katero razpolaga MO Ptuj, je za lastnika 
nesprejemljiva, zato MO Ptuj odkupa v skladu z veljavno 
zakonodajo ne more izvesti,“ so povedali v MO Ptuj glede 
morebitnega odkupa paviljona na mestni tržnici.

Foto: Črtomir Goznik

Tabla, ki je na paviljonu pristala brez dovoljenja lastnika. 

tnega kupca pričakal v kar najlepši 
podobi. „Če bi našli skupni jezik, 
bi se vse dalo. Tudi, ko so nam 
ponujali nadomestne lokacije, 
naših predlogov mesto ni upošte-
valo. Enostavno dogovori niso bili 
mogoči. Mi si želimo, da bi tudi 
ta lokacija ponovno zaživela, da 
bi z novo vsebino mestu prinesla 
dodano vrednost. Ne moremo 

pa objekta, v katerega smo vložili 
znatna sredstva, sedaj prodati po 
nekajkrat nižji ceni oz. ceni, v kateri 
niso zajeti vsi stroški usposobitve 
objekta in samega nakupa. Noben 
dober gospodar tega ne bi storil, 
tudi mi ne bomo. Počakali bomo 
na pravega kupca,“ je povedal la-
stnik paviljona Ziberi Musli.
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Na zadnji seji v Majšperku je sve-
tnik Zlatko Žnidar izpostavil primer 
občana, ki je v tamkajšnji zbirni 
center pripeljal folijo od silažnih 
bal. Pri tem je doživel neprijetno 
presenečenje: natančno so ga po-
pisali, fotografi rali in mu dejali, da 
ta storitev ne bo več brezplačna. 
Zato je Žnidarja zanimalo, kolikšna 
bo cena za oddajo folije, ob tem 
pa je izrazil strah, da če bo ta pre-
visoka, bo folija ponovno gorela v 
jarkih, kot se je pred časom že do-
gajalo. Na vprašanje je deloma od-
govoril svetnik Kristijan Lovrenčič, 
direktor Čistega mesta Ptuj. Dejal 
je, da za zdaj še zbirajo podatke 
glede količin in da bo prevzem od-
padne silažne folije postal plačljiv, 

saj da gre za odpadek iz dejavno-
sti in folije zato ne uvrščamo med 
komunalne odpadke. »Ne želimo 
namreč, da se strošek ravnanja z 
odpadno folijo iz kmetijstva prene-
se tudi na druge uporabnike stori-
tev,« je dejal.

Folija ni komunalni 
odpadek

Da je odpadna silažna folija 
resen okoljski problem, pa je iz-
postavil začasni direktor slovenje-
bistriške komunale Maksimiljan 
Tramšek. Poudaril je, da ta folija ni 
komunalni odpadek in zato njen 
odvoz ni v pristojnosti komunal-
nega podjetja. »Zato odlaganje 

odpadne folije v zabojnike za od-
padke, poleg zabojnikov ali drugje 
v naravi ni dovoljeno. Silažne folije 
se prav tako ne sme odlagati na 
odlagališču. Zavedati se moramo, 
da stroški odvoza in prevzema 
odpadne silažne folije bremenijo 
kupca oziroma uporabnika (ni po-
daljšane odgovornosti), enako kot 
pri embalaži.« 

Zato so na Pragerskem že posta-
vili ceno prevzemu folije. Ta znaša 
0,158 evra na kilogram, za eno balo 
pa naj bi bilo potrebno okrog 1,35 
kilograma folije, kar znese dobrih 
21 centov. »Strošek oddaje silažne 
folije pooblaščenemu odstranje-
valcu se giblje od 130 do 250 evrov 
na tono,« je še dejal Tramšek.
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Javne službe Ptuj, CERO Gajke: cena 0,21 evra na kilogra
Na območju, kjer koncesijo izvaja družba Javne službe Ptuj, poteka prevzem folije od bal na Zbirnem centru CE

z določeno dejavnostjo, pripelje folijo na zbirni center. Če se ugotovi, da folija ni umazana z nevarnimi snovmi, se
znaša 0,21 evra. Dodali so, da imajo občani na letni ravni možnost pripeljati do 0,5 m3 določenih vrst odpadkov br
v skladu s cenikom.« Pravne osebe iz kmetijske dejavnosti pa morajo za odpadek – silažno folijo – plačati v skladu

Čisto mesto: plačilo za prevzem v prihodnjih mesecih
Podjetje Čisto mesto Ptuj upravlja šest zbirnih centrov, namenjenih zbiranju odpadkov iz gospodinjstev v Podra

centrih po dogovoru z občinami zbirajo tudi folijo iz kmetijstva, t. i. „silažno folijo“. »Kmetijska dejavnost je nam
veliki meri prisotna, zato smo na ta način zadostili tudi potrebam naših uporabnikov, predvsem gospodinjstvom,
je, da smo v zadnjem času v naših zbirnih centrih opazili porast dovoza te vrste odpadka, pri čemer ugotavljamo,
dejavnosti (op. podjetij), ki pa bi to storitev morale dodatno plačati. In ker do danes ni bila točno določena količin
brezplačno pripelje v zbirni center, bomo v prihodnjem mesecu slednjo natančno opredelili in s tem postavili stan
bomo tudi jasno določili ločnico med odpadki, ki jih k nam pripeljejo gospodinjstva, in tistimi, ki jih dostavijo podj
plačati,« je pojasnil direktor Kristijan Lovrenčič. Dodal je, da imajo podoben način dela že dogovorjen in urejen p
dejavnosti.

Podravje � Strah pred ponovnim kurjenjem silažne folije, ki se lahko oddaja le v zbirnih centrih

Ponekod prevzem odpadne silažne folije zaračun
Baliranje delno posušene trave je postal pogost način priprave travne silaže. Folija za ovijanje bal ostane za kmeta po uporabi krme nepot
skuriti. Oddati jo je treba predelovalcem teh odpadkov (v Sloveniji jih je 60) ali v zbirne centre. Ponekod prevzem že zaračunajo, drugod j

Foto: Zlatko Hojnik

Ena od mnogih prometnih nesreč: vozilo je zdrsnilo s ceste, se prevrnilo na streho in zlomilo drog električne 
napeljave. 

Zlatko Hojnik, ki živi ob tej cesti, ob 
pogledu nanjo samo zmajuje z glavo. 
»Veste, koliko voznikov tukaj zdrsne 
s ceste … Prehitro vozijo, cesta za to 
ni primerna. Omejitve hitrosti nihče 
dosledno ne upošteva, zato se pa 
zgodi toliko zdrsov. Skoraj ne mine 
teden, da ne bi nekomu pomagali iz 
jarka ob cesti. V eni od nesreč je vo-
znik podrl električni drog, ta je trčil 
v streho naše hiše in jo poškodoval. 
Nihče nam ni popravil ali povrnil na-
stale škode. Veliko teh prometnih 
nesreč niti ni uradno evidentiranih, 
ker je udeleženo samo po eno vozi-
lo. V dveh letih se je tukaj zagotovo 
zgodilo 15 prometnih nesreč. Vozniki 
se po zdrsu s ceste običajno zatečejo 
k nam ali sosedu. Pomagamo jim iz-
vleči vozilo iz jarka in to je to. Sosed, 
ki ima traktor in je številnim pomagal 

Bratislavci � Državna cesta ozka, poškodovana in spolzka, vozniki prehitri

Avtomobili v jarku ali na strehi
Ozka vijugasta cesta po dolini med griči Slovenskih goric povezuje dve podeželski središči v Spodnjem Podravju: Polenšak in 
Sveti Tomaž. Skozi naselje Bratislavci bi se vozniki na tej cesti morali držati predpisane omejitve hitrosti 50 km/h. A nekoga 
je predpisana omejitev hitrosti vožnje tako neznosno motila, da se je odločil niz prometnih znakov, ki so predpisovali hitrost, 
izruvati. Morda ni bil en sam posameznik, lahko bi jih bilo več.

Foto: Mojca Vtič

Inšpektor lahko kmeta za nepravilno ravnanje z odpadno silažno folijo oglobi v višini med 100 in 300 evri.

Na tem mestu je stal prometni znak – dokler ga ni

v takšni situaciji, je nazadnje dejal, da 
se tega več ne gre. S traktorjem je po-
magal izvleči vozilo iz jarka, naslednji 
dan mu je voznik prišel grozit s tož-
bo, da naj bi mu poškodoval vozilo. 
Tudi v avtobusno postajališče so že 
trčili in ga podrli. Pri omejitvi hitrosti 
50 km/h teh nesreč ne bi bilo. Sedaj, 
ko prometnih znakov ni, omejitve 
hitrosti ni in vsi samo drvijo mimo. 
Čudim se, da se pri takšnih hitrostih 
in tako nevarni cesti še ni kdo resno 
poškodoval. Si človek misli, da živi v 
neki normalni državi, ampak takšna 
dejanja tudi marsikaj povedo o lju-
deh. Tisti, ki je izruval znake, ali ni 
mislil na varnost vseh udeležencev v 
prometu … Sicer pa zdaj to ni prvič, 
da so te znake pokradli, v dveh letih 
so jih menda že petkrat,« je zaskrblje-
no povedal Hojnik.

Poškodovana cesta
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Kmet je dolžan 
poskrbeti 
za odpadke

Uredba o odpadkih določa, da 
je kmet dolžan poskrbeti za od-
padke, ki nastajajo pri opravljanju 
kmetijske dejavnosti. To pomeni, 
da jih mora hraniti in oddati ločeno 
od komunalnih odpadkov. Odpad-
na folija za ovijanje silažnih bal, ki 
nastaja pri opravljanju kmetijske 
dejavnosti, se uvršča med odpad-
ke iz kmetijstva kot odpadna pla-
stika (ne embalaža). Te odpadke je 
prepovedano puščati v naravnem 
okolju, odmetavati ali nenadzo-
rovano obdelovati (sem sodi tudi 
sežiganje v naravnem okolju). In-
špektor lahko povzročitelja – fi zič-
no osebo, ki z odpadki (odpadno 
folijo silažnih bal) ravna v nasprot-
ju z določili uredbe o odpadkih, og-
lobi z globo od 100 do 300 evrov.

Cena prevzema 
odpadne folije odvisna 
od podjetij

A medtem ko na eni strani drža-
va zapoveduje primerno ravnanje 
z odpadno folijo, pa na drugi strani 
ne določa cene ali načina njenega 
prevzema. Tako je od občine do 
občine oziroma od podjetja do 
podjetja, ki prevzema to folijo, 
odvisno, kakšna bo cena za to. Na 
Kmetijsko-gozdarski zbornici so 
predlagali, da bi se po vzoru drugih 
shem za ravnanje z odpadki tudi za 
prevzem folije vzpostavila shema. 
To pomeni, da bi morali proizvajalci 
plačati strošek prevzema oz. pre-

delave odpadne folije, podobno 
kot to velja za električne aparate, 
sveče … »Lahko bi se zgodilo, da 
bi se ta strošek prenesel na kmeta 
preko storitve ali cene folije, ven-
dar bi se ta okoljska problematika 
rešila, na drugi strani pa bi strošek 
znašal nekaj centov na balo.« A 

okoljsko ministrstvo, kot so dejali 
na zbornici, ni naklonjeno uvedbi 
nove sheme. To pa zgolj pomeni, 
da področje, ki zahteva pozornost, 
ne bo urejeno in bo še naprej pre-
puščeno trgu oziroma  okoljski oza-
veščenosti posameznikov.
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am
ERO Gajke. »Občan ali podjetje, ki se ukvarja 
e jo sprejme,« so zapisali. Cena za kilogram 
rezplačno. »Količine, ki so večje, so plačljive 

u s cenikom. 

avju. Poleg drugih odpadkov v zbirnih 
reč na našem koncesijskem območju v 
 ki se s to dejavnostjo ukvarjajo. Res pa 
, da gre za večje količine, zbrane v okviru 

na „silažne folije“, ki jo lahko gospodinjstvo 
ndarde ob prevzemu te vrste odpadka. Tako 
djetja, ki morajo za to storitev dodatno 
ri drugih vrstah odpadkov, ki nastanejo iz 

Foto: Mojca Vtič

najo, drugod je (še) brezplačen
treben odpadek in s tem se pojavlja vprašanje kam z njo. Ne sodi v smeti, nikakor se je ne sme 
je še brezplačen.

Novi koronavirus lahko na nekaterih trdih površinah, kot 
so kljuke, preživi tudi do tri dni, so v eni prvih tovrstnih študij 
ugotovili ameriški znanstveniki. V zraku lahko virus v kapljicah, ki 
nastanejo pri kašljanju, ostane nekaj ur.

Znanstveniki z ameriškega inštituta za zdravje (NIH) v zvezni 
državi Montana so ugotovili, da lahko virus sars-cov-2 na kartonu 
ostane tudi do 24 ur. Na površinah iz plastike ali nerjavečega jekla 
pa tudi do dva oziroma tri dni. Tako dolgo bi lahko virus preživel 
na kljukah, laminatnih delovnih površinah ali drugih trdih 
površinah. Na bakrenih medtem umre že v štirih urah.

Raziskave so pokazale, da je možno z dezinfekcijo z od 62- do 
71-odstotnim alkoholom novi koronavirus deaktivirati v eni sami 
minuti. Zelo učinkovita so tudi belila.

Koliko časa novi koronavirus preživi na oblačilih in drugih 
površinah, ki jih je težje razkužiti, še ugotavljajo. Vpojna naravna 
vlakna bi lahko virus hitro posušila, meni Munster. »Domnevamo, 
da se zaradi poroznega materiala hitro posuši in zadrži na 
vlaknih,« je povedal. 

So pa ugotovili, da lahko kapljice, ki nastajajo pri kašljanju, v 
zraku ostanejo nekaj ur. Virus lahko tako v klimatskih sistemih 
brez fi ltrov preživi le približno dve uri. Ko človek enkrat zakašlja, 
nastane do 3.000 kapljic, navaja BBC.

Koronavirus � Veliko neznank

Kdaj bo cepivo 
Pri britanskem časopisu The Guardian pišejo o tem, kdaj bo 
pripravljeno cepivo zoper koronavirus. Testiranje pri ljudeh 
naj bi se začelo že naslednji mesec, vendar je še vedno veliko 
preprek, preden bo uresničljiva imunizacija prebivalstva po 
svetu.

Zgolj cepivo bi lahko preprečilo širitev okužbe, vse ostalo je le ome-
jevanje. Tako si zdaj okoli 35 podjetij in akademskih institucij prizade-
va izdelati cepivo zoper koronavirus. Štiri med njimi možna cepiva že 
testirajo na živalih. Biotehnološko podjetje Modema iz Bostona v ZDA 
bo prihodnji mesec izdelek začelo testirati še pri ljudeh.

Ta hiter napredek pri izdelavi cepiva so že zgodaj po širitvi okužbe 
omogočili Kitajci, saj so analizirali genetski material virusa Sars-Cov-2, 
ki povzroča bolezen Covid-19 in omogočili znanstvenikom po svetu 
vpogled, kako virus napada človeške celice in ljudje obolevajo.

Kako tečejo testi
Vsa cepiva delujejo po istem principu: z injekcijo se majhna količina 

povzročitelja bolezni vnese v človeško telo, ki nato proizvede protite-
lesa v boju zoper virus. Ta protitelesa učinkovito delujejo pri prepreče-
vanju nadaljnjega razvoja bolezni.

Klinični testi, ki so nujni za odobritev cepiva od pristojnih organov, 
po navadi potekajo v teh fazah. V prvo je vključenih nekaj deset pro-
stovoljcev, pri katerih se testira cepivo zaradi varnosti, opazovanja in 
stranskih učinkov.

V drugi fazi je nekaj sto ljudi, po navadi iz dela sveta, kjer imajo ve-
liko okuženih. Presoja se učinkovitost cepiva. Enako se potem testira 
še na nekaj tisoč prostovoljcih v tretji fazi. Del morebitnih cepiv ne 
prestane vseh teh faz. Strokovnjaki svarijo, da se ne smemo prenagliti 
pri splošni uporabi.

Zbolela je dvakrat
Japonske oblasti so sicer potrdile, da je bila neka ženska, ki je pre-

bolela virus, znova pozitivna na testu. A to naj ne bi bil množičen po-
jav. Pri tovrstnih boleznih se po ozdravljenju razvije vsaj kratkoročna 
imunost na virus, če že ne dolgoročna.

Postavlja se seveda tudi vprašanje, ali se lahko oseba, ki preboli ko-
ronavirus, okuži znova. Poznavalci pravijo, da je to malo verjetno. Te 
osebe bodo razvile imunski sistem in naj bi se le v redkih primerih lah-
ko kdo okužil znova. Tako meni prof. Chris Whitty, glavni svetovalec 
britanskega premierja Borisa Johnsona za področje zdravstva.

Bo večina imuna?
Prof. Jon Cohen iz medicinske fakultete v Brightonu v južni Angliji 

opozarja, da tega glede imunosti preprosto še ne vemo, saj še nima-
mo razvitih testov protiteles za ta virus, do česar pa naj bi prišli kmalu. 
A večina ljudi bo po njegovem po ozdravljenju postala imunih.

Foto: Profimedia/M24

Ukradli deset 
prometnih znakov

Kdo je odgovoren za odtujitev 
desetih prometnih znakov, poli-
cisti (še) ne vedo. »Policista sta 
na kraju ugotovila, da je nezna-
ni storilec (ali storilci) v noči na 7. 
marec na dolžini 2,5 km odseka 
državne ceste odtujil osem prome-
tnih znakov za omejitev hitrosti 50 
km/h, dva  prometna  znaka za ko-
nec omejitve hitrosti 50 km/h in 
osem kovinskih stebrov, na katerih 
so bili ti prometni znaki namešče-
ni. Neznani storilec je izvajalca re-
dnega vzdrževanja državne ceste 
oškodoval za okoli 2.000 evrov. 
Policista sta opravila ogled kraja 
kaznivega dejanja, trenutno še 
vedno intenzivno zbiramo obve-
stila, da izsledimo storilca, zoper 
katerega bomo za kaznivo dejanje 
tatvine podali kazensko ovadbo 
na okrožno državno tožilstvo na 
Ptuju,« je povedal predstavnik Po-
licijske uprave Maribor za odnose 
z javnostmi Miran Šadl.

Na CPP ne vedo, kdaj 
bodo namestili nove 
znake

Tudi na Cestnem podjetju Ptuj 
(CPP), ki je vzdrževalec državne 

Foto: Mojca Vtič

Čisto mesto Ptuj je v zadnjem obdobju zaznalo porast dovoza odpadne 
folije od silažnih bal.

Odsek skozi Bratislavce 
ni v načrtu za obnovo

Na Direkciji RS za infrastrukturo (DRSI), ki upravlja 
državne ceste, so povedali, da bodo cesto Ptuj–Savci–Ljutomer 
obnavljali, a odsek skozi Bratislavce v ta sklop obnove ne sodi. 
Načrtovani sta obnova kilometra ceste skozi Sveti Tomaž in 
obnova petkilometrskega odseka v smeri od Polenšaka proti 
Ptuju: Polenšak–Hlaponci–Kukava.

Foto: MZ

Zlatko Hojnik zaskrbljeno opazuje nevarno cesto mimo svojega doma.

Foto: MZ

i nekdo z drogom vred sredi noči 7. marca izruval.

ceste, podrobnejših informacij o 
ruvanju in tatvini prometnih zna-
kov nimajo. Kdaj bodo manjkajoče 
znake nadomestili z novimi, nam 
niso znali odgovoriti. Po besedah 

vodje rednega vzdrževanja cest 
Dušana Sagadina je dobava pro-
metnih znakov ta čas zaradi epide-
mije koronavirusa upočasnjena.

Foto: MZ
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Županja mestne občine Ptuj 
Nuška Gajšek pričakuje, da bo 
novoizvoljena vlada prisluhnila 
potrebam državljanov in občin 
ter da bo sprejela že dogovorjene 
zakone prejšnje vlade, predvsem 
večji dovoljeni delež zadolževanja 
in zakon o zmanjšanju stroškov 
občin. »Glede na koalicijsko po-
godbo si obetamo dvig povpreč-
nine, kot najnujnejše pa ocenjuje-
mo zdravstveno reformo in zakon 
o dolgotrajni oskrbi.«

Županom smo zastavili tudi 
vprašanje, ali menijo, da bo Jan-
ševi vladi uspelo mandat pripeljati 
do konca, in katerim ukrepom ali 
projektom morda ne bo kos. »Če 
bo vlada mandat izpeljala do kon-
ca, je nehvaležno odgovarjati. Ali 
bo kos nalogam, zdaj, na samem 
začetku ni primerno napovedova-
ti,« je dodala ptujska županja, ki 
pripada stranki dosedanje vladne 
koalicije (SD).

Leskovar in Marinič ne 
dvomita o uspešnem 
delu vlade do konca 
mandata

Župan Kidričevega, druge 
največje občine na Ptujskem, 
Anton Leskovar, pripada stranki 
SDS, ki bo v prihodnje vodila vla-
dno ekipo. Povedal je, da od nove 
vlade predvsem pričakuje korek-
tnega sogovornika in partnerja v 
razreševanju težav, s katerimi se 
srečujejo na lokalnem nivoju. O 
tem, da Janševi vladi ne bi uspe-
lo mandata izpeljati do konca, ne 
dvomi. Med ukrepi, ki bi jih vlada 
morala potrditi takoj, ne more iz-
postaviti nobenega, saj da je od-
prtih področij toliko, da je težko 
izpostaviti najpomembnejše. 

Tudi župan Vidma Branko Ma-
rinič je član SDS in je bil kot po-
slanec državnega zbora več let 

Spodnje Podravje � Župani o novi vladi Janeza Janše

Zadovoljni z dvigom povprečnine, 
Pred tednom dni je prisegla 14. slovenska vlada. Ob oblikovanju nove vladne ekipe smo zbrali 

Sindikat, lobiji in zavarovalnice 
nad vlado in državo!

Anton Butolen se je brez dlake na jeziku opredelil tudi do 
vprašanja, katerih ukrepov vlada ne bo sposobna izvesti. 
Izpostavil je zdravstvo. »Tudi ta vlada ne bo sposobna urediti 
razmer v zdravstvu. Zdravniški sindikat, zavarovalnice in 
določeni lobiji v vseh strankah, tudi v vladajoči, so enostavno 
premočni.«

Foto: Sta/M24

Foto: Mojca Vtič

Dijaki in študenti lahko z enotno vozovnico koristijo železniški in avtobusni javni 
potniški promet.

Na ministrstvu za infrastrukturo 
so se za ta ukrep odločili, saj želijo 
doseči povečanje števila potnikov 
javnega potniškega prometa in 
tako posredno zmanjšati negativ-
ne vplive prometa na okolje. Trend 
rasti uporabe osebnih avtomobilov 
se namreč v Sloveniji še ne ustavlja. 
»Naš cilj so polni avtobusi in vlaki. 
In če se bodo povsem zapolnili, 
bomo zagotovili dodatna sredstva 
in tudi nove povezave. Medkra-
jevne povezave država že danes 
fi nancira oziroma sofi nancira. Tudi 
če so avtobusi in vlaki na pol prazni 
ali pa čisto prazni, za izvajanje teh 

prevozov država plačuje. Zapolni-
tev teh praznih mest na avtobu-
sih z upokojenci, ki za prevoze ne 
bodo plačevali, zato ne bo pome-
nila večjih dodatnih stroškov,« je 
povedala sedaj že nekdanja mi-
nistrica za infrastrukturo Alenka 
Bratušek. Ministrstvo za infrastruk-
turo se tako trenutno pripravlja na 
uredbo brezplačnih vozovnic, tako 
imenovanih »vozovnic Slovenija«, 
ki jih bodo lahko pridobile osebe, 
ki niso v delovnem razmerju in so 
upokojenci, osebe starejše od 65 
let, imetniki evropske kartice ugo-
dnosti za invalide ali vojni veterani. 

Slovenija � Država za subvencionirane vozovnice odštela 44 milijonov evrov 

Od 1. julija upokojenci brezplačno vse 
Od julija letos bodo lahko upokojenci brezplačno koristili medkrajevni javni potniški promet. Ob njih bodo 
registrirani športniki študenti in dijaki. Seveda je vse odvisno od trajanja omejevalnih ukrepov in odredb 

prisoten v državni politiki. Pravi, da so 
pričakovanja o delu nove vlade velika, 
a je treba vedeti, da vladi ne bo na vo-
ljo celoten štiriletni mandat. »Pričaku-
jemo politično stabilnost in dvig pov-
prečnine. V letu 2020 naj bi ta znašala 
624 evrov, kar bi za občino Videm po-
menilo dodatnih 237.000 evrov. V letu 
2021 bi povprečnino dvignili na 628 
evrov, kar bi nam v občinski proračun 
prineslo 272.000 evrov,« je pojasnil 
Marinič, ki računa tudi na začetne 

ukrepe za decentralizacijo države. Žu-
pan Vidma se je v odgovoru dotaknil 
še področja gospodarstva in socialne 
politike. »Za naše območje je zelo 
pomembna poenostavitev birokrat-
skih postopkov za delovne migran-
te. Za mlade družine se bo prenovila 
stanovanjska politika, izboljšal se bo 
fi nančni in gmotni položaj upokojen-
cev. Pričakujem, da bo vlada pod vod-
stvom Janeza Janše izpeljala ta drugi 
del mandata do konca.«

Spodnje Podravje � Strategija 2050

Podali pripombe
Na Skupni občinski upravi (SOU) občin Spodnjega Podravja 
so v minulem tednu izdelali dokončno verzijo pripomb na 
Strategijo prostorskega razvoja Slovenije do leta 2050. Posre-
dovali so jih na ministrstvo za okolje, ki pripravlja dokument.

Občine v Spodnjem Podravju pripravljavcu dokumenta predlagajo 
poenostavitev in skrajšanje postopkov na področju prostorskega ure-
janja. Opozorile so tudi, da bo treba dopustiti umeščanje manjših go-
spodarskih con v prostor, na primer v haloških občinah ob novozgrajeni 
podravski avtocesti. Mestna občina (MO) Ptuj pričakuje, da se ohrani 
njen dosedanji status z vsemi institucijami, ki delujejo v mestu, razvija 
potencial čezmejnega povezovanja in zaposlitvenega središča. Za po-
dročje okolja SOU predlaga sanacijo starih bremen, ki vplivajo na narav-
ne vire (onesnaženost vode), izkoristek naravnih virov (geotermalna in 
vetrna energija) ter ozelenitev čim več površin. Po mnenju SOU bi bilo 
treba pri oblikovanju pogojev za gradnjo objektov upoštevati trende 
podnebnih sprememb, urediti pa tudi preobremenjenost prostora s 
težkim tovornim prometom. O pripombah na strategijo so nekaj besed 
na zadnji seji kolegija rekli tudi župani. Markovski župan Milan Gabrovec 
je pozval k omilitvi omejitvenih ukrepov pri gradnji objektov, recimo da 
bi se dovolila moderna gradnja z ravnimi strehami. Pripomnil je, da bi 
bilo treba omiliti kulturno-varstvene kriterije. „Zakaj bi nekdo, ki si želi 
novo hišo, moral obnavljati staro, ki je zaradi kulturno-varstvene zaš-
čite ne sme porušiti,“ je razmišljal Gabrovec. Kidričevski župan Anton 
Leskovar je dejal, da v strategiji pogreša opredelitev Kidričevega kot 
industrijskega območja, za Haloze pa se mu zdi nujno, da se jasno na-
vede dopustnost razpršene gradnje. Županja občine Cirkulane Antonija 
Žumbar je pripomnila, da 89 odstotkov njihove občine leži na območju 
Nature 2000. Zato pričakuje, da bo v strategiji navedeno, kako se bo 
v prihodnje na teh območjih smelo graditi. Po njenem mnenju bi bilo 
dobro vključiti pomen reke Drave za razvoj turizma, pogreša pa tudi 
vsebino za področje ravnanja z odpadki.   

Foto: ČG

Župani podeželskih občin si želijo več svobode na področju prostorskega 
načrtovanja, mesto Ptuj pa želi krepiti položaj regijskega središča na 
vseh segmentih.

Rače-Fram � 11 izvajalcev za ceste

Najcenejši je ptujski 
gradbinec
V sredini marca je potekalo odpiranje ponudb izvajalcev za 
obnovo petih odsekov cest v občini Rače - Fram. Prijavilo se 
je 11 izvajalcev, najugodnejšo ponudbo pa je podalo Cestno 
podjetje Ptuj s ponudbo v višini 243.788 evrov.

Preostalih deset gradbincev je predložilo ponudbe do višine 355.355 
evrov; najdražjo HS Nizke gradnje. 

V teh dneh teče zakonsko predpisani rok za morebitne pritožbe 
neizbranih ponudnikov. Če jih ne bo, bo cestne odseke prenavljalo 
ptujsko cestno podjetje, v nasprotnem primeru (pritožb) pa se znajo 
zadeve zapleti in ni nujno, da bo ptujski gradbinec  tudi dejanski izva-
jalec prenov. Glede na velik razpon ponudbenih cen je sicer pritožbe 
težko pričakovati.

Vsekakor pa je dobra novica, da se bodo prenavljali odseki cest, ki 
v skupni dolžini merijo 2,4 km. Na Drevesniški ulici bo obnovljeno ces-
tišče v dolžini 490 metrov, na Sončni ulici 190 metrov, na Turnarjevi 
ulici bodo obnovitvena dela potekala na 240 metrov dolgem odseku, 
obnovljen pa bo tudi 185 metrov dolg odsek na Turnerjevi ulici. Na ces-
ti Šestdobe pa je najdaljši, 1,3 km dolg odsek.  

Foto: CP Ptuj

Naj se brzdajo pri 
tvitanju, potem jim 
oblast ne more uiti 
iz rok

Župan občine Žetale Anton Butolen je 
odgovoril v svojem neposrednem kritičnem 

stilu. Najprej novi vladi svetuje brzdanje pri čivkanju na 
družabnih omrežjih (tvitanju), ker ji to lahko omogoči pot do 
šestletnega mandata. »Če bodo predsednik vlade in nekateri 
vidni člani čim manj razburjali ljudi s svojimi tviti in bo 
vlada uresničila vsaj polovico obljub, zapisanih v koalicijski 
pogodbi, potem bo to vlada ne samo za dve leti, temveč za šest 
let,« je v uvodu poudaril Butolen. V nadaljevanju je podal še 
svoja pričakovanja o delu Janševe vladne ekipe. »Kot župan 
od nove vlade pričakujem, da bo razumela, da smo občani isti 
ljudje kot državljani in da občine kot osnovni servis za ljudi za 
zagotavljanje z zakonom predpisanih nalog potrebujejo sredstva. 
Do z zakonom predpisane povprečnine (54 % dohodnine) prav 
gotovo ne bomo prišli, je pa v koalicijski pogodbi predviden 
dvig povprečnine, kar je dober znak, čeprav višina ni taka, kot 
je bila predlagana, ko je bila vladajoča stranka še v opoziciji. 
Pričakujem, da se bo vendarle kaj spremenilo v zvezi s 23. 
členom Zakona o fi nanciranju občin, ker je nesprejemljivo in 
zakonsko sporno, da država najrevnejšim občinam posoja denar, 
ki bi ga za investicije morala zagotoviti po zakonu.« 
Po mnenju župana Butolena so ukrepi, ki so ta čas za razvoj 
države najnujnejši, dobro opredeljeni v koalicijski pogodbi. 
»Upam, da jih bo čim več realiziranih. Predvsem pa se nadejam, 
da bo vlada pripravila dober program za črpanje evropskih 
sredstev v naslednji perspektivi. Pričakujem tudi, da bomo 
v programu varovanja meje dobile obmejne občine poseben 
status.«

Foto: Črtomir Goznik
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Iz Markovcev 
do Kopra pet ur

V Društvu upokojencev Mar-
kovci ta ukrep pozdravljajo. »Po-
drobnosti ukrepa še niso znane, 
tako ne vemo, ali bodo veljale 
kakšne omejitve glede razdalj. Je 
pa ta ukrep dobrodošel. Nekate-
ri so že napovedali, da se bodo 
zapeljali vse do morja,« je dejal 
predsednik društva Anton Maje-
rič. Na infrastrukturnem ministr-
stvu so pojasnili, da bodo lahko 
upokojenci koristili medkrajevni 
potniški promet po vsej Slove-
niji, ta enotna vozovnica pa ne 
bo veljala za mestni promet. Kar 
navsezadnje pomeni, da se bodo 
lahko upokojenci iz Markovcev 
brezplačno zapeljali vse do mor-
ja. Je pa drugo vprašanje, koliko 
časa bodo za to pot porabili. Če 
se poigramo z voznimi redi – 10 
minut bodo potrebovali do Ptuja, 
nato pa z vlakom do Kopra še mi-
nimalno štiri ure in pol.  

Zdravstvo, decentralizaci-
ja, črpanje sredstev … 

Župan občine Hajdina Stanko Gla-
žar je na zadnjih lokalnih volitvah na-
stopil kot kandidat treh strank (SDS, 
SD in SLS). Tako je bil in ostaja župan 
vladajoče koalicije. Kot pravi, od nove 
vlade pričakuje, da bo bolj prisluhnila 
potrebam občin. Verjame, da bodo 
mandat izpeljali do konca. Med ukre-
pi, ki so nujni za prihodnji razvoj, je 
navedel decentralizacijo države, zvi-
šanje povprečnin občinam, odpra-
vo birokratskih ovir, boljše črpanje 
sredstev iz evropskih virov za občine 
in pomoč države pri zagotavljanju do-
datnih sredstev ter hitrejše postopke 
na področju prostorske in gradbene 
problematike.

Županja haloške občine Majšperk 
Darinka Fakin (SLS) od nove vlade pri-
čakuje, da bo izpeljala večino nalog, 
za katere se je zavezala v koalicijski 
pogodbi. Za razvoj države je po nje-
nem mnenju dobro, da bi vladi uspelo 
mandat izpeljati do konca. Med ukre-
pi, pri katerih bi morali takoj zavihati 
rokave, je Fakinova izpostavila zdra-
vstvo, raziskovalno področje, izena-
čenje pogojev za delo občin, gradnjo 
stanovanj in domov za starejše.

Župan slovenjegoriške občine Jur-
šinci Alojz Kaučič (SLS) od nove vlade 
pričakuje dvig povprečnin za občine, 
po njegovem mnenju bi se morala vla-
da takoj lotiti področja črpanja evrop-
skih sredstev. Verjame, da bo Janši s 
svojo vladno ekipo uspelo mandat 
izpeljati do konca.

o prihodnosti vlade pa zelo molčeči
odzive in pričakovanja županov občin Spodnjega Podravja.

Foto: Wikipedia

Župani, ki so odgovarjali na naša novinarska vprašanja, večinoma menijo, da bo Janševa vladna ekipa vzdržala do konca mandata. 

do morja
to ugodnost lahko koristili še študenti invalidi ter 
vlade, a pričakovano je, da jih julija ne bo več.

Ptuj � Bezjakovo bo zamenjal Siebenreich

Spremembe v Listi 
Andreja Čuša
Lista Andreja Čuša ima v svetu MO Ptuj šest mandatov. Tudi 
v prihodnje bo ta številka nespremenjena, spremenila pa se 
bo sestava članstva. Ker naj bi opravljanje funkcije svetnice 
škodilo poslovanju podjetja njenega moža, je Viktorija Bezjak 
podala odstopno izjavo.

13. marca letos je Viktorija Bezjak, svetnica svetniške skupine Liste 
Andreja Čuša, županji MO Ptuj Nuški Gajšek podala odstopno izjavo. S 
tem se bo zdaj seznanila občinska volilna komisija, ki bo na seznamu 
določila naslednjega kandidata omenjene liste in preverila njegovo 
pripravljenost za prevzem mandata. Dokončno bodo zadeve predvi-
doma rešene na aprilski seji. 

Zakaj ne veljajo enaka pravila za vse?
Čuš pri omenjenih postopkih ne pričakuje nobenih zapletov, jezi ga 

pa dejstvo, da je bilo to sploh potrebno, saj za vse naj ne bi veljala 
enaka pravila: »Lista Andreja Čuša bo v naslednjih dneh doživela spre-
membo, saj bo Viktorijo Bezjak v svetniških klopeh nadomestil Matej 
Siebenreich. Obvestila nas je namreč, da zaradi zaščite družinskega 
podjetja enostavno ne more več opravljati funkcije mestne svetnice, 
saj je bila v preteklih mesecih soočena z več ovirami ter šikaniranji. 
Njen mož je umetnik in žalosti nas, da so nekateri javni zavodi in MO 
Ptuj zavzeli stališče, da je sodelovanje z njim korupcija, po drugi strani 
pa nekateri mestni svetniki lahko veselo poslujejo z MO Ptuj in javnimi 
zavodi, katerih ustanovitelj je občina.«

Marsikateri svetnik se preživlja s posli 
v javni domeni

Čuš poudarja, da so že pred lokalnimi volitvami 2018 opozarjali na 
nesprejemljivo prakso, da mestni svetniki in njihovi ožji družinski člani 
poslovno sodelujejo z Mestno občino Ptuj, čeprav so podpisali »pro-
tikorupcijsko klavzulo«: »Večkrat se celo izkaže, da jih ravno posli v 
javni domeni preživljajo. Zato se zavzemamo za sprejem etičnega ko-
deksa, ki bo glede poslovanja jasen, kakor tudi, da mestni svetniki ne 
morejo hkrati biti tudi direktorji javnih zavodov ali pa na račun funkcije 
črpati javnih sredstev. Ravno na tem se bo pokazalo, ali ima občin-
ska oblast resne namene, ali pa hoče ohranjati status quo. Upamo, da 
bodo popolni podatki na voljo na vpogled in jih bomo lahko ustrezno 
obravnavali.«

Bodo tudi drugi sledili visokim standardom?
Bezjakova sicer ostaja aktivna članica Liste in sveta ČS Jezero. Novi 

mestni svetnik bo Matej Siebenreich iz Spuhlje, lista bo imela šest 
mestnih svetnikov iz šestih različnih četrti. 

»Dejstvo je, da so moža Bezjakove, ki je izjemen fotograf, izločili 
iz vseh razpisov in mu onemogočili delo tako rekoč povsod. No, zdaj 
smo postavili visoke kriterije z odstopom, da se v celoti izognemo mo-
žnim očitkom. Bodo tudi drugi? Zanimivo je, kako nekateri drugi sve-
tniki na različne načine pobirajo denar  od občine, občinskih podjetij in 
zavodov,« še dodaja Čuš.

Foto: ČG 

Svetnica Viktorija Bezjak je minuli teden podala odstopno izjavo. 

Foto: ČG

Andrej Čuš

Foto: ČG

Podjetje Arriva transport Štajerska je iz državne blagajne prejela 3,8 milijona 
evrov.

Najvišja subvencija 
Slovenskim železnicam

Že sedaj pa velja, da so dijaki in štu-
denti upravičeni do nakupa subvenci-
oniranih vozovnic v javnem potniškem 
prometu, če je njihovo prebivališče naj-
manj dva kilometra oddaljeno od kraja 
izobraževanja. Na voljo imajo dve mož-
nosti subvencioniranih vozovnic: vozov-
nico za 10 voženj mesečno, ki stane 20 
evrov, ali mesečno vozovnico, ki stane 
od 25 do 55 evrov. Vlogo za subvenci-
onirano vozovnico v povprečju odda 
okrog 86.000 dijakov in študentov. To 
pomeni, da je država v letu 2018 (enako 
leto prej) javni potniški promet subven-
cionirala v višini 44 milijonov evrov. Naj-
višja subvencija za medkrajevni prevoz 
je bila izplačana Slovenskim železnicam, 
in sicer je ta dosegla nekaj manj kot 10,4 
milijona evrov. Med avtobusnimi prevo-
zniki pa so iz državnega proračuna naj-
več prejeli prevozniki Avrigo 6,3 milijona 
evrov, skupina Alpetour 6,6 milijona 
evrov ter Arriva transport Štajerska 3,8 
milijona evrov. 

Poziv, da se začeti 
projekti nadaljujejo

Županja občine Cirkulane Anto-
nija Žumbar se nadeja, da bo nova 
vlada že začete projekte v Spo-
dnjem Podravju nadaljevala in jih 
ne zavirala. Upa, da bo vlada v ob-
činah v prvi vrsti videla partnerja, 
s katerim lahko skupaj uresničuje 
razvojne cilje, na primer pri pro-
jektih obnove gradu Borl, urejanju 
struge reke Drave, sanaciji velikih 
plazov v Halozah, modernizaciji 
cest, spodbujanju kmetijstva in 
turizma ter vzpostavljanju mo-
dela dolgotrajne oskrbe starejših 
na hribovskih območjih. Od nove 
vlade pričakuje ustrezno ureditev 
fi nanciranja občin in pogojev pro-

storskega načrtovanja (zaradi od-
seljevanja), ustanovitev pokrajin, 
decentralizacijo, posebno obrav-
navo obmejnih občin in spodbude 
mladim, ki si življenje ustvarjajo na 
odročnejših območjih. »Dovolj je 
deljenja na leve in desne, ljudje s 
tem samo izgubljamo. Še vedno 
trdim, da je v slogi moč, kar se vidi 
iz držav, ki so to ideološko razdvo-
jenost presegle. Vlada vseh zas-
tavljenih ukrepov zagotovo ne bo 
mogla izvesti, saj so začrtani zelo 
ambiciozno. Marsikaj bo odvisno 
od tega, koliko bo Slovenija uspe-
šna pri pogajanjih z Evropo in v 
kakšni meri bo politika znala sliša-
ti glas ljudstva, ne pa samo svojih 
strank.«
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Spodnje Podravje � Fotoreportaža: življenje na Ptuju, v Ormožu in Slovenski Bistrici se je ustavilo

Vasi in mesta so ohromela: prazne ulice, 
Prvi delovni teden po uveljavitvi strogih omejevalnih ukrepov zaradi razsajajočega koronavirusa so vsa spodnjepodravska 
avtomobilov zatrpale vse glavne vpadnice v največja tri mesta, Ptuj, Ormož in Slovensko Bistrico, ni bilo ne duha ne sluha. Na 

Medtem ko je bilo še 
minuli konec tedna stanje 
v trgovinah in pred njimi 
panično-evforično, saj so 
ljudje nakupovali, kot da se 
bliža konec sveta (no, na nek 
način se pravzaprav tudi je), 
so bile slike vsakdana ta teden 
povsem drugačne. 

Po nedeljski prepovedi 
druženja na igriščih in igralih so 
obnemela tudi slednja. Le še 
kakšnega otroka v spremstvu 
starša je videti kdaj pozno 
popoldne. Nobenega, za 
igrišča tako značilnega vrišča in 
trušča ni več. Skoraj neverjetna 
tišina vlada vsenaokrog. En 
sam rekreativec, ki skrbi za 
kondicijo, se razteguje na 
fi tnes napravah v zaščitnih 
rokavicah.

Tu in tam je na ulicah še 
videti kakšnega človeka. Redki 
mimoidoči hitijo drug mimo 
drugega, brez ustavljanja in 
bežnih pozdravov ali čvekov 
kot sicer. Pred Pošto je celo 
nekajmetrska vrsta čakajočih 
– v zapovedani varnostni 
razdalji, s pogledi, uprtimi v tla.

Stojnice na razvpiti 
ptujski tržnici samevajo. Ni 
prodajalcev in ne kupcev, 
čeprav bi kmetijske izdelke 
in pridelke lahko prodajali in 
kupovali. Kioski, slaščičarne 
in lokali so neprodušno 
zaprti, butične izložbe skoraj 
groteskno vabijo praznino ulic 
z velikimi cenovnimi akcijami 
ali novo, pomladno linijo 
oblačil. Okna hotelskih sob so 
zaprta.

Pred trgovinami z 
neprehrambnimi izdelki se 
ponuja na desetine praznih 
parkirnih mest. Tudi tista 
pred Mercatorji, Hofri ali 
Lidli so polprazna. Gneče v 
trgovinah ni. Trgovci z nekoliko 
prestrašenimi pogledi skrivajo 
svojo nejevoljo za maskami. 
Delati morajo, čeprav bi 
verjetno bili raje doma kot 
marsikdo drug. Vsaj delovni 
čas se jim je skrajšal ... Kupci 
vstopajo posamično. Povsod 
jih pričaka oseba z razkužilom 
že pred vstopom. Kupijo 
nekaj najnujnejših artiklov, se 
postavijo v primerno razdaljo 
od drugega kupca in po plačilu 
brez besed oddrvijo domov.

Mesta so mrtva, izpraznjena. 
Človeka obhaja prav neprijeten 
občutek. Še klošarjev je manj, 
celo neprijetnih, tulečih in 
zavijajočih siren gasilskih, 
reševalnih in policijskih avtov 
skoraj ni slišati.

Tisti, ki še delajo, so skriti za 
tovarniškimi zidovi in ograjami. 
Le gradbince je še videti na 
kakšnem delovišču. Pred 
»šihtom« ali po njem ne morejo 
več na kavo ali zasluženo 
pivo, pa so verjetno obojega 
potrebni. Delajo, dokler še 
lahko.

Foto: ČG

V Ormožu je bilo sredi tedna v mestu videti le tiste, ki morajo delati: zdravstveno osebje in policiste. Ormoška otroška igrišča samevajo.

Foto: ČG

Vrsta pred vrati Pošte na Ptuju Pogled na parkirišče pred ptujskim Qcentrom
Foto: ČG

Med tistimi, ki (še) delajo, so tudi komunalni delavci.

Foto: ČG

Slovenska Bistrica: niso (več) tako redki tisti, ki se v trgovino odpravijo z 
zaščitno masko na obrazu. Delavci v slovenjebistriškem Impolu so že 

Foto: ČG

Delavec Zdravstvenega doma v popolni zaščitni obleki skrbi za dostavo 
sanitetnega materiala.
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igrišča, parkirišča, zaprti lokali ...
mesta, pa tudi ostali kraji in vasi, kazali podobe popolne zapuščenosti. O jutranji ali popoldanski gneči na cestah, ko so kolone 
ulicah pa skoraj ni bilo videti žive duše.

Foto: ČG

Za dobro formo je treba skrbeti tudi v času karantene – z ustrezno zaščito.
Foto: ČG

Igrišče z igrali v Ljudskem vrtu sredi tedna – niti ene žive duše nikjer ...
Foto: ČG

Foto: ČG

Ptujska tržnica je popolnoma prazna; niti ene branjevke nikjer.
Foto: ČG

Foto: ČG

Igrišče v Slovenski Bistrici: žoge čakajo na boljše čase …
Foto: ČG

opremljeni z zaščitnimi maskami.

Foto: ČG

Nekateri gostinci (na fotografi ji gostilna Pri pošti) so v tem času ponudili 
dostavo hrane na dom.
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Vir: ARSO

4-dnevna napoved za Podravje

Podravje � Razširjenost okužb s Covid-19

V UKC Maribor hospitaliziranih 13 okuženih
V Univerzitetnem kliničnem centru Maribor je trenutno zaradi koronavirusa skupaj hospitaliziranih 13 pacientov, od tega je eden še vedno v intenziv-
ni enoti, a ne potrebuje ventilatorja. Ostalih 12 je na oddelku, med njimi eden potrebuje oskrbo s kisikom. V domači izolaciji je 95 zaposlenih, novega 
širjenja okužbe med zaposlenimi pa niso zaznali.

Danes bo pretežno jasno, popol-
dne bo pihal jugozahodni veter. 
Najnižje jutranje temperature 
bodo od -1 do 5, topleje bo pone-
kod v višjih legah ter ob morju, 
najvišje dnevne pa bodo od 16 do 
22 °C. V soboto se bo postopno 
pooblačilo. Zjutraj bo kakšna 
ploha možna v zahodnih krajih, 
popoldne in v noči na nedeljo se 
bodo krajevne padavine razširile.

Vir: NIJZ, 19. marec, ob 12.00

Slovenske gorice � Drobnico pokončal volk 

Živali zapirajte v hleve
Na področju naselja Kušernik, ki sodi v lovišče Lovske dru-
žine Pernica, se je februarja zgodil pokol 10 ovac. Iz Lovske 
zveze Slovenije so včeraj sporočili, da je šlo za napad volka. 
Rejce drobnice v Slovenskih goricah opozarjajo, naj primer-
no zaščitijo svoje živali in jih ponoči zapirajo v hleve.

Kot so pojasnili v lovski zvezi, je oškodovanec dogodek takoj prijavil 
državnemu zavodu za gozdove. Zaradi znakov davljenja in zaradi pos-
ledic ugrizov, ki so nakazovale, da gre za večjo žival, se je pooblaščena 
oseba odločila za odvzem vzorca sline na vhodnih ranah drobnice.

Z genetsko analizo vzorcev so na ljubljanski biotehniški fakulteti 
ugotovili, da je povzročitelj škode na drobnici volk. V nadaljevanju 
bodo skušali ugotoviti, kateri liniji pripada žival oziroma od kod izvira. 
Verjetno pa gre za volka, ki išče teritorij in je brez tropa, so dodali.

Lani volkovi napadli 327-krat
Lani je Agencija RS za okolje (Arso) obravnavala 327 škodnih dogod-

kov, ki jih je povzročil volk. Za 320 škodnih dogodkov, ki jih je povzročil 
v kmetijstvu, je bilo izplačanih 227.883 evrov.

Novi okoljski minister Andrej Vizjak je na zaslišanju pred matičnim 
odborom DZ pred imenovanjem prejšnji teden pojasnil, da je v zak-
ljučni fazi priprava smernic za odvzem volka iz narave, tik pred spre-
jemom pa je strategija upravljanja z medvedom. Vizjak je obljubil, da 
bo storil vse, da bodo ti dokumenti, ki so nastali pod okriljem stroke, 
zaživeli, še preden se s pomladjo pojavijo težave s temi zvermi. Je pa 
poudaril, da je govora o odvzemu iz narave: »Ne verjamem v omilitve-
ne ukrepe, ki so všečni, a ne dajejo rezultatov.«

Foto: MZ

Foto: sta/M24

Kot so še sporočili iz UKC 
Maribor, so okužbo ugotovili pri 
enem od zaposlenih v Centru 
za transfuzijsko medicino. Ta 
sicer zaseda delovno mesto v 
kontroli kakovosti, zato ni bil v 
stiku z nobenim pacientom ali 
sodelavcem, ki dela s pacienti.

Zaradi omenjenega primera 
so sprejeli vse ustrezne 
preventivne ukrepe, vključno s 
spremembo lokacije za odvzem 
krvi krvodajalcev, ki bo potekala 
izven bolnišničnega okolja. Kje 
in kako bo to potekalo, bodo 
sporočili v najkrajšem času.

Ob tem zagotavljajo, da 
so tako zaposleni kot tudi 
krvodajalci povsem varni, enoti 
Centra za transfuzijsko medicino 
v Murski Soboti in na Ptuju pa 
nemoteno delujeta na stalnih 
lokacijah in po nespremenjenem 
urniku.

V mariborski bolnišnici vse 
paciente, ki so jih povabili na 
pregled, naprošajo, da prihajajo 
na vhod iz smeri Pobrežja, kjer 
jih bo pričakal varnostnik in 
podal nadaljnja navodila.

Vsak bi se moral vesti, 
kot da je okužen

V Sloveniji je bilo do 
včeraj 286 okuženih z novim 
koronavirusom, vendar pristojni 
predvidevajo, da je številka 
precej višja. Uradno je res 
potrjenih toliko okužb z novim 
koronavirusom, a verjetno jih je 
petkrat več, je povedal minister 
za zdravje Tomaž Gantar. Vseh, 
ki kažejo znake respiratornih 
obolenj, namreč ne testirajo, 
nekateri pa bodo še zboleli. 
»Vsak bi se moral vesti, kot da je 
okužen. Ker tega ni, so potrebne 
omejitve,« je dodal.

Minister je poudaril, da 
je treba pravilno načrtovati 
in zagotavljati testiranja in 
ni smiselno, da bi vsakega 
testirali. »Smiselno je upoštevati 
strokovno presojo in v katerih 
primerih se to počne. Populacija 
ne bi bila nič bolj varna, če bi vse 
testirali,« je dejal.

Število potrjenih okužb s koronavirusom po občinah Število potrjenih okužb s koronavirusom po občinah 
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Ste že brali / France Planteu:

Križanka
Že večkrat sem v svojih člankih omenil, da bralci 
namige za to, katero knjigo bomo naslednjo vzeli v 
roke, dobimo v različnih virih: nasveti drugih knjigo-
ljubcev, knjižne oddaje na radiu in televiziji, zapisi in 
poročila o knjigah v časopisih in revijah, pa seveda 
na spletu ... Za moje tokratno branje je kriva letošnja 
januarsko-februarska številka brezplačne revije o 
dobrih knjigah Bukla.

Na 7. strani sem opazil roman 
Franceta Planteua Križanka, ki je 
nedavno izšel pri Celjski Mohor-
jevi družbi, in prebral tale zapis 
avtorice Maje Črepinšek: »Andrej 
je na razpotjih odraščanja, ko se 
odpirajo mnoga vrata, ko se vsak 
dan vrstijo nova spoznanja, v času 
prebujanja ljubezni, vzgoje srca, 
kultiviranja duha in iskanja lastne 
življenjske poti. Pravkar je postal 
srednješolec. /.../ Blesti pa v pisa-
nju. Ko namesto Nine napiše esej, 
dobi priložnost, da se približa svoji 
simpatiji. Toda kako naj udejanji 

svoje ljubezensko hrepenenje? Roman spremlja Andrejevo življenje 
dan za dnem v bogastvu drobnih dogodkov, zmag in razočaranj. 
Vmes se vpleta večja zgodba o polpreteklem času slovenske zgodo-
vine, o oblikovanju življenjskih prepričanj, odnosa do vere, doma 
in družine. Pod črto se iskri sporočilo romana, da je življenje vzne-
mirljiva pot, na kateri lahko odkriješ skrinjo zakladov, pa tudi, da 
je pot marsikdaj pomembnejša od cilja.« (Bukla, januar–frebruar 
2020, str. 7.)

Malo sem se zjezil sam nase, ker tega, da je F. Planteu (spet) izdal 
knjigo, nisem vedel. Konec koncev je doma v sosednji vasi in bi se 
skoraj spodobilo to vedeti.

Kakorkoli že – knjiga je takoj zapustila ptujsko knjižnico in se 
preselila k meni domov. In spoznal sem Andreja in njegovo sre-
dnješolsko življenje, njegove prijatelje, starše prijateljev  ... Celo 
o dragocenem pohištvu sem se nekaj poučil, da o tem, kako na-
ključje poskrbi za ohranitev kakšne redke knjige, niti ne govorim. 
Pa malce sem pokukal v svet najstnikov. Čeprav – tu pa čisto ne 
verjamem pisatelju, da bi 16-letniki (leto gor ali dol) tako zrelo 
gledali na življenje in se s takim resnim pogledom na dogajanje v 
svojem okolju odzivali na vse izzive, ki jih življenje postavlja pred 
njih. Premalo razigranosti je med njimi. (Hm, mogoče pa sem že 
prestar in nimam pravega vpogleda v življenje mladih?! Kaj pa vem 
– preverite sami!)

Malce pa sem se tudi razjezil na založnika romana Križanka, 
Celjsko Mohorjevo družbo. Ker so površni. Nekoliko poznam po-
stopek pisanja. Ne sicer knjig, ampak časopisnih člankov. Človek 
hoče nekaj napisati, pa gredo prsti po svoje. In se zatipkaš. Potem 
prebereš svoj zapisani tekst še enkrat – in ugotoviš, da bi neko stvar 
lahko povedal drugače. Pa popraviš. Prebereš vse skupaj še enkrat 
– in spet nekaj popraviš. In to se dogaja v nedogled. Veš pa, da bo 
nekdo pred objavo še enkrat pregledal tvoje besedilo, in se zaneseš 
na to, da bo opazil kakšen tvoj spodrsljaj. Če je tvoje besedilo dolgo 
dve tipkani strani, ga seveda mimogrede še enkrat prebereš sam (pa 
ga, roko na srce, marsikdo kljub vsemu ne prebere), če pa ima tvoj 
roman 345 strani, pa je seveda število tvojih pozornih branj omeje-
no. In zato imajo založbe urednike, da pred objavo neke knjige le-
-to pregledajo, imajo lektorje, ki naj bi opazili avtorjeve spodrsljaje 
(svojih napak človek namreč ob ponovnem branju ne opazi!) – pri 
Mohorjevi družbi pa očitno varčujejo. In tako v Križanki najdemo 
napake, ki jih pozoren urednik in/ali lektor ne bi smela spregledati. 
Nepotrebne, drobne – pa vendar moteče.

Zdaj pa hitro na reševanje Križanke Franceta Planteua!

Za društvo upokojencev Perut-
nine je uredil fotokroniko za 25 let 
delovanja z okrog 1.400 fotogra-
fi jami. V treh svojih foto albumih 
pa je zajel delo v Zvezi veteranov 
vojne za Slovenijo, v DU Perutni-
na, v tretjem pa svoje osebno oz. 
družinsko življenje z ženo Anico.

Fotografi ja Spomin iz Horjula je 
nekaj posebnega, saj je bila njego-
va prva, nastala pa je med gradbe-
niki, kjer je takrat delal. Spominja 
se, da se je po prvi fotoaparat od-
peljal z izposojenim kolesom v 18 
km oddaljeno Ljubljano. To je bil 
fotoaparat znamke Cherto foto, 
ki je imel dva časa in dve zaslonki. 
Med gradnjo počitniškega doma v 
Banjolah pri Pulju pa je že fotogra-
fi ral s fotoaparatom znamke Re-
gula III, ki je imel Zeissovo optiko. 

V celotni svoji dobi ukvarjanja 
s fotografi jo je zamenjal enajst 
fotoaparatov. Vedno si je želel 
naprej, doseči nekaj v svojem živ-
ljenju, poklicno in tudi sicer. Ob 
delu se je nenehno izobraževal. 
Ko je delal kot gradbenik, je opra-
vil dve polkvalifi kaciji, zidarsko in 
strojniško.

V PP je njegov hobi 
postal tudi njegovo 
delovno mesto

Po vrnitvi iz JLA se je zaposlil v 
Perutnini kot strojnik v hladilni-
cah, kjer je delal podnevi in pono-
či. Delo je bilo naporno, sam pa je 
želel pridobiti dodatna znanja, kar 
mu je podjetje tudi omogočilo. 
„To so bili časi, ko so podjetja pri-
dnim omogočila dodatno izobra-
ževanje. Vpisal sem se v ekonom-
sko dopisno šolo. Že po drugem 
letniku so me postavili za skladišč-
nika centralnega skladišča. Po do-

končani ekonomski šoli sem imel 
na izbiro ali fakulteto za socialno 
delo ali za novinarstvo. To je bil 

tudi čas, ko se je vsako pomemb-
nejše podjetje želelo postaviti tudi 
z internim časopisom, podjetni-

škim glasilom. Po prvem letniku 
novinarstva sem leta 1975 pripra-
vil vse potrebno za ustanovitev 
internega časopisa. Tako je moj 
hobi postal moje delovno mesto. 
Urednik Perutninarja sem bil pol-
nih dvajset let vse do svoje upoko-
jitve. Kot zagrizeni planinec sem 
po strokovni strani tudi soavtor 
prvega učbenika za planinske šole 
PZ Slovenije, ki je izšel leta 1975. 
Ponosen sem tudi na fotografi je, 
ki sem jih prispeval za doktorsko 
disertacijo dr. Nade Zore, leta 
1995,“ je svojo življenjsko in de-
lovno zgodbo strnil Lojze Cajnko, 
rojen leta 1941, ki je še danes foto-
graf za svojo dušo. Povsod tam, 
kamor ga pot zanese, je z njim nje-
gov fotoaparat. Njegov motiv so 
bili vedno dogodki. „Če nisi ujel te 
sekunde, tega trenutka dogodka, 
nisi imel nič. Že od vsega začetka 
sem se odločil za reportažno, te-
rensko fotografi jo,“ je dodal.

Svoje delo je vedno skrbno be-
ležil. Številka 41 ni samo njegova 
rojstna letnica, to je tudi število 
vseh edicij, časopisov, v katerih 
je sodeloval s prispevki, fotogra-
fi jami, kot urednik ali oblikovalec. 
Ponosen je tudi na novinarsko 
izkaznico Radia-Tednika Ptuj, ki 
jo je dobil leta 1979 kot dopisnik 
– fotoreporter. Med prvimi je imel 
tudi dovoljenje za fotografi ranje 
iz zraka.

Lojze Cajnko ni bil aktiven in 
prizadeven samo v svojem poklic-
nem poslanstvu, pomembno je 
zaznamoval tudi družbeno življe-
nje in delo. Na to ga spominja tudi 
veliko republiških in mednarodnih 
priznanj. Edino na Ptuju niso nikoli 
dovolj prepoznali njegovega dela, 
da bi ga nagradili s priznanjem.

Ptuj � 60 let od prve fotografi je Lojzeta Cajnka

„Fotografi ja je moje življenje in delo!“
Šestega marca letos je minilo natanko 60 let, odkar je Lojze Cajnko posnel svojo prvo fotografi jo. Njegov fotografski 
opus je impozanten. Pohvali se lahko s 54.000 registriranimi fotografi jami in nekaj tisoč objavljenimi. Uredil je tudi več 
fotokronik; ena izmed njih (za Območno združenje veteranov vojne za Slovenijo) obsega 1.700 fotografi j. 

Foto: Črtomir Goznik

Lojze Cajnko

Ptuj � Obnova nekdanje proštije se nadaljuje

Odkrili dragoceni dokument iz leta 1632
V nekdanji proštiji, mogočni stavbi ob izteku Slovenskega trga v Slomškovo ulico, nadaljujejo z obnovo prostorov v 
turistične sobe.

Avgusta lani so odprli prvi dve, 
do poletja naj bi uredili še štiri. 
Trudijo se tudi pri obnovi dvorišča, 
ki je bilo že doslej eno najbolj ure-
jenih dvorišč v starem ptujskem 
mestnem jedru, ki je pritegnilo šte-
vilne domače in tuje obiskovalce. 

Med sedanjo obnovo so v nek-
danjih proštovih prostorih našli 
dragocen dokument iz leta 1632 
s tremi pečati z zapisom na per-
gamentu. Od treh pečatov sta 
dva prepoznavna, eden je mestni, 
drugi pečat župnije, tretji je delno 
poškodovan, zato se vsaj za zdaj 
še ne ve, za kateri pečat gre. Kot 
je povedal br. Andrej Feguš, bodo 
raziskovanje dokumenta prepus-
tili umetnostnim zgodovinarjem. 
Po vsej verjetnosti je bil le-ta znan 
že od prej, vendar je ostal širši 
javnosti neznan, dokler ga sedaj 
na nek način niso odkrili na novo. 
Zagotovo pa bo po končanih raz-
iskavah imel posebno mesto v 
manjšem muzeju, ki ga bodo prav 

tako uredili v nekdanji proštiji na 
Slovenskem trgu 10. V njem bodo 
razstavili številne druge cerkvene 
predmete, od kelihov naprej, tudi 

moštrance iz leta 1612. Br. Andrej 
Feguš je povedal, da bodo kmalu 
predstavili tudi publikacijo o vseh 
proštih, na spletni strani pa želijo 

podrobneje predstaviti tudi zgo-
dovino cerkve sv. Jurija, najstarej-
še mestne župne cerkve Ptuja.

Foto: Črtomir Goznik

Pri obnovi nekdanje proštije, Slovenski trg 10, so naleteli na dragocen dokument iz leta 1632. Dvorišče proštije je 
eno najbolj urejenih dvorišč v starem ptujskem mestnem jedru.

p , p p j

Foto: Črtomir Goznik

6. marca letos je minilo natanko 60 let od prve fotografi je Lojzeta Canjka, 
posnel jo je v Horjulu, kjer je bil takrat delal med gradbeniki.
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in dezinfi ciranja lotimo v pravi 
meri.

Naravno dezinfekcijsko 
sredstvo

Drži, dezinfekcijsko sredstvo 
lahko izdelate sami. Takšno 
sredstvo bo še zmeraj dovolj 
močno, da bo opravilo svojo na-
logo, a obenem dovolj nežno, da 
ne bo preveč agresivno vplivalo 
na zdravje. Za pripravo potrebu-
jete: 160 ml vsaj 60-odstotnega 
alkohola, 120 ml 8-odstotnega al-
koholnega kisa, 150 ml destilirane 
vode, 30 kapljic eteričnega olja 
čajevca in 30 kapljic eteričnega 
olja cimeta ter stekleničko ali dru-
go posodo z razpršilko. V manjšo 
posodico najprej nalijte alkohol in 
ga pomešajte s kisom. Če uporab-
ljate domači kis, se lahko zgodi 
kemijska reakcija in se mešanica 

obarva motno. Nato primešajte 
vodo, dodajte eterično olje ča-
jevca in cimeta. Vse sestavine še 
enkrat dobro premešajte, nato 

pa previdno zlijte v razpršilko. 
Mešanico pred vsako uporabo 
dobro pretresite. Bodite previdni 
pri nanašanju sredstva na lesene 
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Zakaj pride do pojava 
utrujenosti

Možnih vzrokov za dolgotrajno 
utrujenost je veliko. Razdelimo jih 
v pet večjih skupin.

Telesni vzroki:
• previsoka telesna teža,
• prenizka telesna teža,
• telesna bolezen (npr. slabo-

krvnost, motnje delovanja ščitnice, 
okužbe, sladkorna bolezen ...),

• načini zdravljenja nekaterih 
telesnih ali duševnih bolezni (npr. 
operacije, nekateri analgetiki in 
zdravila za zdravljenje visokega 
pritiska – npr. beta blokatorji, radi-
oterapija in kemoterapija, pomirje-
vala, uspavala, nekateri antiepilep-
tiki ...),

• slaba telesna pripravljenost,
• nosečnost in dojenje,
• motnje spanca (npr. epizode 

brez dihanja med spanjem).
Duševni vzroki:
• vsakodnevne skrbi,
• nespečnost,

• depresija ali tesnoba,
• velike spremembe ali življenj-

ske odločitve (npr. menjava služ-
be, poroka, selitev ...),

• čustveni pretresi (npr. smrt ali 
bolezen svojca, razdor partnerske 
zveze ...),

• prevelika pričakovanja od sa-
mega sebe.

Vzroki, povezani z življenjskimi 
navadami:

• popoldanski dremeži,
• preveč ali premalo spanja,
• neenakomerno porazdeljena 

dejavnost – dnevi z ogromno de-
javnosti, dnevi brez dejavnosti.

Vzroki, povezani z delovnimi ob-
veznostmi v službi in doma:

• občutek, da ne nadziramo 
lastnega življenja,

• nočno delo, delo v izmenah,
• prevelike zahteve na delov-

nem mestu ali veliko vloženega 
napora z malo priznanja,

• nega majhnih otrok ali bolni-
kov, ki ponoči ne spijo.

 Prehranski vzroki in razvade:
• velike količine prave kave ali 

pravega čaja (predvsem popoldne 
in zvečer!),

• alkoholne pijače (predvsem 
zvečer),

• premajhen vnos tekočine 
(dehidracija)

Kdaj in kako si lahko 
pomagate sami

V boju proti utrujenosti si s prila-
goditvijo življenjskega stila in spre-
membo nekaterih navad lahko ve-
liko pomagate sami.

Glavni koraki so:
• izboljšajte spalne navade,
• redno se ukvarjajte s telesno 

dejavnostjo,
• zmanjšajte vnos kofeina in 

drugih poživljajočih snovi,
• poskrbite za primerno telesno 

težo,
• načrtujte svoje dnevne in te-

denske obveznosti,
• imejte realistična pričakovanja 

do sebe in drugih.

Kdaj morate k 
zdravniku?

Če utrujenost kljub vašim 
prizadevanjem, da bi izboljšali 
življenjske navade, ne popušča 
ali če se občutku utrujenosti 
pridružijo še drugi simptomi (npr. 
bolečine, povišana temperatura, 
hujšanje, zadihanost ali karkoli dru-
gega ...), obiščite zdravnika.

Literatura : Publikacija združenja družinskih 
zdravnikov Slovenije/ Navodila za bolnike

Metka Petek Uhan, 
dr. med., spec. družinske 

medicine, ZD Ptuj

Ja, prav ste prebrali. V času 
nevarnega virusa in tudi drugih 
virusnih in prehladnih obolenj, 
ki razsajajo v tem času, je higie-
na doma in prostorov izjemno 
pomembna. Ni dovolj, da zgolj 
čistimo, temveč je občasno pot-
rebna tudi dezinfekcija prostorov 
in površin, ki ni enaka običajnemu 
čiščenju.

Kaj je dezinfekcija
Z dezinfekcijo na kratko ubije-

mo nevarne bakterije in viruse, ki 
nam utegnejo škoditi, seveda pa 
moramo pri tem uporabiti dovolj 
močno dezinfekcijsko sredstvo. A 
po drugi strani ni varno niti zaže-
leno, da uporabljamo pretirano 
močne dezinfekcijske pripravke, 
saj lahko ti vsebujejo snovi, ki 
škodijo zdravju, to pomeni, da 
povzročajo alergije, opekline, 
dražijo sluznico. Torej se čiščenja 

Foto: Črtomir Goznik

Metka Petek Uhan, dr. med., spec. 
družinske in splošne medicine

Nasveti iz Zdravstvenega doma Ptuj 

Utrujenost – 1. del

Foto: Arhiv

Foto: M24

Vodikov peroksid
Od leta 1920 so ga uporabljali za razkuževanje ran, odličen pa je 
tudi kot močno čistilo, ki uničuje bakterije ter je učinkovito pri 
plesnih in trdovratnih madežih.
ETERIČNA OLJA
Ponašajo se s širokim spektrom uporabe, med drugim tudi pri 
premagovanju bakterij in plesnivih spor. Dodana vodki ali kisu 
še povečajo čistilno moč. Za dezinfekcijo uporabite olje čajevca, 
citronele, geranije, limonske trave, cimeta, klinčkov, pomaranče in 
pačulija.
PARA
Kombinacija vode in vročine je naravno čistilno sredstvo. Za 
dezinfekcijo prostorov s paro potrebujete sicer nekoliko več časa, 
vsaj 20 sekund za popolno dezinfekcijo želenega področja. A v 
tolikšnem času para odstrani bakterije, viruse, prah, pršice in 
druge patogene organizme.

površine, ki niso lakirane. Dezin-
fekcijsko sredstvo najprej preve-
rite na manjšem in manj vidnem 

Preživljanje dni in tednov 
doma ob omejenih stikih z ljud-
mi, spremenjeni dnevni rutini, 
pomanjkanju različnih zaznav-
nih dražljajev, fi nančnih skrbeh, 
skrbeh za svoje zdravje in zdrav-
je svojih bližnjih lahko neugodno 
vpliva na naše psihično počutje. 
V takšni situaciji lahko pričaku-
jemo strah in anksioznost, potr-
tost in dolgčas, jezo in razdražlji-
vost ter stigmatiziranost, so 
navedli na zbornici kliničnih psi-
hologov.

Kot so pojasnili, ljudi skrbi, 
da bi se okužili z novim korona-
virusom ali da bi se okužil kdo 
od ljudi, ki so nam blizu. Če smo 
zboleli sami ali kdo od naših dru-
žinskih članov, se lahko soočajo 
s stigmatizacijo, ker se ljudje 
bojijo, da bi se okužili, lahko jih 
krivijo za izgubo svojega občut-
ka varnosti in so zaradi občutkov 
ogroženost sovražni.

»Še posebej so v tem času za 
psihološke stiske ranljivi ljudje s 
predhodnimi težavami v dušev-
nem zdravju, ljudje s kroničnimi 
boleznimi ter zdravstveni de-
lavci in vsi pomagajoči poklici v 
boju proti epidemiji,« so pouda-
rili na zbornici. Svetovali so, naj 
vnaprej načrtujemo preživljanje 
svojega časa, ustvarimo dnevno 
rutino in ji sledimo.

Ena najbolj pomirjujočih stvari 
sta tako za otroke kot za odrasle 
rutina in predvidljivost. »Poma-
gata nam vzdrževati občutek 
reda in smisla ter nadzora nad si-
tuacijo. V rutino vključite dnevne 
aktivnosti, kot so delo, učenje, 

telesna vadba, skrb za zdravo 
prehrano,« so zapisali.

Dnevno spremljanje novic je 
odgovorno in pomembno za 
ustrezno ravnanje in sledenje 
priporočilom. Nikakor pa ni treba 
ves čas slediti medijem, družbe-
nim omrežjem, internetnim foru-
mom in drugim virom informacij 
ter se ukvarjati samo z novim 
koronavirusom. Preveč izposta-
vljenosti novicam in družbenim 
omrežjem glede virusa lahko po-
veča občutke strahu in tesnobe.

»Ne razmišljajte in ne pogovar-
jajte se o najbolj katastrofalnih 
mogočih izidih. Osredotočite se 
na to, kaj lahko naredite dobre-
ga in koristnega zase in za svoje 
bližnje. Če ste zelo tesnobni in 
zaskrbljeni, vam lahko pomaga 
to, da se zamotite s prijetnimi ak-

tivnostmi,« so svetovali klinični 
psihologi.

Koristno pa je lahko tudi, da si 
določimo čas za zaskrbljenost. 
Določimo del dneva, ko bomo 
do 20 minut razmišljali o bolezni 
in njenih posledicah, ostali del 
dneva pa misli o bolezni odgna-
li stran oziroma jih odložili na 
vnaprej določen čas. Uporablja-
mo lahko sprostitvene tehnike, 
pomemben vir čustvene podpo-
re in pomirjanja so lahko domače 
živali.

»Predvsem pa vedite, da bos-
te s socialno izolacijo rešili življe-
nja najbolj ranljivim ljudem, tudi 
svojim bližnjim. Tudi to vam bo 
pomagalo zdržati skozi to ob-
dobje,« so posebej poudarili na 
zbornici.

Foto: Dreamstime/ M24

Tedenski mikroskop

Obvladovanje stisk zaradi 
epidemije koronavirusa
Na Zbornici kliničnih psihologov Slovenije izpostavljajo, da so v času izolacije za-
radi novega koronavirusa pričakovani strah in anksioznost, potrtost in dolgčas, 
jeza in razdražljivost ter stigmatiziranost ljudi. Svetujejo, da si ljudje ustvarijo 
dnevno rutino in ji sledijo, saj je ena najbolj pomirjujočih stvari predvidljivost.

Pomagajmo si

Pripravite si dezinfekcijsko sredstvo kar sami
Izredne razmere, ki trenutno vladajo, od nas zahtevajo precej previdnosti in strpnosti. Seveda bomo največ naredili, če se bomo ravnali po načelih stroke, a tudi 
sami lahko veliko pripomoremo. Veste, da lahko naredite naravno dezinfekcijsko sredstvo?

delu, saj lahko zaradi eteričnih olj 
pušča sledi.
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AKME - vrhunec umetniškega ustvarjanja, tudi vrhunec pri bolezenskem poteku, ANONSA - mali oglas, AJAR, Emile - francoski pisa-
telj, SIŽE - predmet umetniškega obravnavanja

Zelo prijetno boste razpoloženi, 
saj boste znali biti romantični 
in ljubezen se vam bo ponujala 
od vsepovsod. Na novo se boste 
zaljubili. Če ste že vezani, pa 
bosta s partnerjem odkrivala 
nove radosti. Najboljši dan za 
spremembe je ponedeljek.

Zelo harmoničen teden, saj 
se boste dobro počutili. V 
poslovnih zadevah boste zopet 
ugledali vaše cilje. Glede 
prijateljskih vezi – srečali boste 
novo osebo. Vaš idealizem bo v 
tem tednu na višku. Izkoristite 
ga, saj je včasih treba tudi 
sanjati.

Priložnost boste imeli, da svoje 
genialne zamisli uresničite 
tudi na praktičen način, zato 
le glejte, da boste izbrali dobro 
strategijo. Najboljši dnevi 
za vse te podvige so v drugi 
polovici tedna. Proste urice pa 
le izkoristite za zabavo, veselje 
ali pa obisk prijateljev.

Kar se ljubezni tiče, je za vas v 
trenutnem položaju najbolje, 
da daste prednost razumu in ne 
srcu in trenutnim vzgibom, ker 
vas bodo le-ti pripeljali samo 
v težave. Zaradi tega boste še 
malo zbegani, le da ta situacija 
ne bo trajala dolgo. V službi 
bodo nastali resni problemi.

Delo boste stopnjevali in se pri 
tem počutili izjemno koristni. 
Pravzaprav si morate priznati, 
da ste deloholik, čeprav si tega 
verjetno ne bi drznili povedati 
na glas. Vse hitrejši boste.

Ne morete si pomagati, ampak 
res se malce smilite sami sebi, 
čeprav ne marate tega občutka. 
Vseeno mislite, da je do neke 
mere upravičen. Saj bo bolje, 
žalost ni večna.

Partner bo navdušen nad 
dobrimi novicami. Tudi vi ste 
veseli, ker so se zadeve končno 
izboljšale. Zdaj gre krivulja 
lahko le še navzgor, kmalu 
bo vse spet tako, kot vam je 
najljubše.

Počutili se boste topo, nič 
pametnega vam ne bo prišlo na 
misel, a bi vam moralo. Nič se 
vam ne bo ljubilo, pa naj bi vas 
razganjalo od energije. Včasih 
ne delujemo, kot bi hoteli.

Nekoliko vas je strah 
pričakovane osebe, ki vas tako 
zelo spoštuje. Kaj če ne boste 
opravili dobro in se ji boste 
zamerili. Ne razmišljajte 
pesimistično, naredite, kot 
znate, in dovolj bo.

Nikoli ne smete misliti, da ste 
videli že vse na svetu. Življenje 
nas nenehno preseneča in 
prepričuje, da nas nekje čakajo 
nove dogodivščine. Ne nehajte 
verjeti v to.

Razjedalo vas bo nekaj, kar 
vas ne bi smelo skrbeti. Včasih 
se ukvarjate z neobstoječimi 
težavami, čeprav to radi 
pripisujete drugim. Skušajte 
odmisliti, sicer bo prenaporno.

Pravila vas sploh ne bodo 
zanimala. Odločili se boste 
opraviti povsem po svoje. 
Spremljalo vas bo precej 
nejevernih pogledov, a 
samozavestni boste in ne bodo 
vas spravili v zadrego.

BIK
(21. 4. – 20. 5.)

OVEN
(21. 3. – 20. 4.)

DVOJČKA
(21. 5. – 20. 6.)

RAK
(21. 6. – 22. 7.)

LEV
(23. 7. – 22. 8.)

DEVICA
(23. 8. – 22. 9.)

TEHTNICA
(23. 9. – 23. 10.)

ŠKORPIJON
(24. 10. – 22. 11.)

STRELEC
(23. 11. – 21. 12.)

KOZOROG
(22. 12. – 20. 1.)

VODNAR
(21. 1. – 18. 2.)

RIBI
(19. 2. – 20. 3.)

Horoskop od 20. do 26. marca

Brez slabe vesti bi lahko rekli, 
da je pomlad najlepši čas v letu: 
ko se po zimskem spanju prebudi 
narava, ozeleni in se pokaže v vsej 
svoji lepoti. Nedvomno pa od nas 
zahteva tudi nekaj dela, spretnos-
ti in opravil. Priporočljivo je skrb-
no očistiti domovanje, obrisati 
prah z omar pa tudi z rastlin. Te 
nežno obrišite s krpo iz mikrovla-
ken ali pa s papirnato brisačo, ki jo 
malce zmočite.

Kaj moramo presaditi
Če svojih lončnic že dlje časa 

niste presadili, je ta podvig še 
kako dobrodošel. Presajanje 
spodbuja rast, okrepi koreninski 
sistem in rastlini povrne izgublje-
ne minerale, ki jih je osiromašena 
zemlja sčasoma izgubila. A zave-
dati se moramo, da s presajanjem 

rastlinam povzročamo tudi stres, 
zato se moramo tega dela lotiti 
pazljivo in presajamo zgolj rastli-
ne, ki to zares potrebujejo. Pre-
sajamo torej tiste rastline, ki so 
prerasle dosedanje lonce, in tiste, 
katerih rast se je ustavila in celo 
kažejo prve znake odmiranja. Če 
niste prepričani, ali je rastlina pre-

rasla svoj stari dom, lonec obrnite 
postrani in jo poskusite izvleči. 
Če boste to naredili s težavo, 
potem zagotovo potrebuje nov 
dom. Preverite tudi korenine; če 
so tesno napletene po robovih 
ali celo gledajo iz dna, kamor se 
odteka voda, je presajanje nujno 
potrebno.

Kako presajamo
Vsaj dan pred presaditvijo ra-

stlino dobro zalijte, da bo prst 
primerno vlažna in jo boste lažje 
potegnili iz lonca. Presadite jo 
v lonec, ki je zgolj za dimenzijo, 
največ dve, večji od prejšnjega. 
Če so korenine predolge in gle-
dajo iz lonca, jih odrežite, tako 
boste korenine lažje izvlekli in jih 
ne boste potrgali. Nato rastlino 
nežno izvlecite in jo postavite v 
pokončen položaj. V nov lonec 
potem najprej nasujte nekaj nove 
prsti, namestite rastlino in okoli 
nje previdno dodatno nasujte 
prst. Zalijte. A kot smo omenili, je 
presaditev stresna, zato bo rastli-
na morda na začetku dobila nekaj 
rumenih listov. Dajte ji čas, da si 
opomore.

Podravje � Kaj početi v obdobju karantene 

Pomlad je čas za presajanje rastlin
Čeprav smo se te dni že sprehajali po vrtu, ne smemo pozabiti na sobne rastline. Tudi te po sivi zimi potrebujejo 
nekaj spodbude in nege, morda presajanje, ali pa jim je treba zgolj obrisati liste.

Foto: Profimedia/M24

Obvestilo bralcem
Zaradi številnih odpovedi prireditev obveščamo naše bralce in bralke, da rubrika Prireditvenik do nadalj-

njega odpade.
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Naročila: tajništvo družbe Radio-Tednik Ptuj, tel. 02 749 34 10. Cena izvoda z darilno embalažo je zgolj 15 evrov, za naročnike Štajerskega tednika pa 10 evrov. 

Lepi spomini ne bledijo!
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Reviji je priloženo tudi sladko, 
praktično darilo Oreo powder 

ali Oreo crumbs.

ŽE v prodaji

Zelenjava, ki ima pikanten, 
morda celo rahlo pekoč okus, 
postaja tudi pri nas zelo 
priljubljena. Pikantnost doda 
piko na i v kulinariki, snovi, ki 
dajejo tak okus, pa navadno 
vplivajo pozitivno na dihala in 
jih razkužujejo. V sveži izdaji 
revije Rože in vrt / Zeleni raj
predstavljamo, katere pikantne 
sorte zelenjave lahko sadite 
v tem času, da boste imeli na 
voljo hrano, s katero boste 
krepili svoje zdravje in se varo-
vali tudi pred novimi virusi, ki 
se bodo najverjetneje pojavljali 
kar na vsakih nekaj let.

Revijo Rože & Vrt/Zeleni 
raj, v kateri najdete še več 
nasvetov za ljubitelje lepo 
urejene okolice doma in 
gojenja domače zelenjave 
za vas pripravljajo najboljši 
vrtnarski strokovnjaki.

Pokličite in naročite revijo na 080 4321 še danes!

Posadimo vroče vrtnine za
PIKANTNE POLETNE DNI
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smo tega sposobni! Upam, da se 
v sezoni 2019/20 še vidimo na tek-
mah, čeprav menim, da bo RZS 
kmalu zaključila prvenstvo in s tem 
tudi pod preprogo pometla afero z 
naše tekme proti Loki.«

Tamara Zidanšek: »Tudi 
v zaprtih prostorih se 
da postoriti veliko tega, 
da ostanemo fi t, s čimer 
izboljšamo odpornost«

Tamara Zidanšek, tenis, TK Ter-
me Ptuj: »Tudi doma se najde ve-
liko stvari za precej uspešno delo. 
Imam srečo, da imam tekočo pre-
progo, ki je sedaj redno v uporabi, 
pa tudi blazino, na kateri se da na-
rediti veliko različnih vaj. Zagotovo 
je zaradi varnosti vseh treba osta-
jati doma, a še vedno se da tudi v 
zaprtih prostorih postoriti veliko 
tega, da ostanemo fi t, s čimer iz-
boljšamo odpornost.«

Matej Bračič: »Če boste 
vi ostali doma, bomo 
mi lahko dostavljali 
osnovne življenjske 
potrebščine«

Matej Bračič, rokomet, RK 
Drava Ptuj: »Glede na to, da op-
ravljam poklic dostavljavca živil 
s kamionom v trgovine in skla-
dišča, ne morem ostati doma. Bi 
pa prosil vse, ki lahko ostanejo 
doma, da to dosledno upošteva-
jo. Tako bomo mi ostali zdravi in 
bomo lahko še naprej dostavljali 
osnovne življenjske potrebšči-
ne. Po službi pa vedno naredim 
kakšen individualni trening, da 
ohranim telesno pripravljenost. 
Ostanite doma, razkužujte se, 
da premagamo te težke čase in 
se čim prej vrnemo na športna 
prizorišča.«

Jože Mohorič

Strokovnjaki že lep čas 
krize zaradi koronavirusa 
opozarjajo na pomen 
reka »Ostanite doma«. Z 
zmanjševanjem stikov na 
minimum lahko sami največ 
pripomoremo k zajezitvi 
širjenja virusa, ki je ohromil 
svet. Tudi številni športniki 
so se pridružili tej pobudi, 
obenem pa so nam zaupali 
še nekaj zanimivosti iz svojih 
izkušenj zadnjih dni.

Dejan Petrovič: »Ko sem 
eno uro pred tekmo 
izvedel, da sem uvrščen 
v prvo postavo ...« 

Dejan Petrovič, nogomet, Rapid 
Dunaj: »Zavedati se je treba, da v 
tem trenutku nismo sami v tej situ-
aciji in da sedaj ni lahko nikomur. 
Zato se držite ukrepov in ostanite 
zdravi – to je v tem trenutku najpo-
membnejše.«

Dejan se je v nadaljevanju 
dotaknil še trenutnih razmer v 
Avstriji. »V Avstriji veljajo po-
dobni ukrepi kot v Sloveniji, tudi 
za športnike velja podobno. Po 
prvotnem scenariju naj bi se v 
tem tednu dobili na treningih, a 
so karanteno podaljšali do nadalj-
njega. Na srečo sem se že vselil 
v svoje stanovanje, tako da mi je 
vsaj glede tega lažje,« je dejal Pet-
rovič in potem podelil še občutke 
po prvih tednih igranja v avstrijski 
prestolnici: »O uvodnih tednih v 
novem klubu lahko govorim le v 
presežnikih. Prvo presenečenje 
me je čakalo že na prvi tekmi pro-
ti Tirolu (16. 2., op. a.), ko sem v 
končnici dobil priložnost za igro, 
še večje pa potem naslednji te-
den, ko sem na sestanku eno uro 
pred tekmo s Hartbergom izve-
del, da sem uvrščen v prvo pos-
tavo! To je bilo res noro, občutki 
so bili fenomenalni. Poleg tega 
je posebno tudi to, da se tekme 
igrajo pred bistveno večjim števi-

lom gledalcev, vzdušje je po nava-
di res vroče, sploh na naših doma-
čih tekmah. Že sedaj se veselim 
naslednjih preizkušenj, čeprav je 
v tem trenutku v ospredju ohrani-
tev zdravja.«

Dejan Zavec: »Uživam v 
tem, da sem toliko časa 
z družino«

Dejan Zavec, boks, Dejan Zavec 
Boxing: »Sedaj nikakor ni čas za 
paniko, ampak je treba ohraniti 
zdravo pamet. Obenem napro-

šam vse, da delujejo preventivno 
in odgovorno, najprej do sebe in 
bližnjih, v končni fazi pa do vseh 
soljudi.

Zase lahko rečem, da poskušam 
ta čas karantene izkoristiti ma-
ksimalno koristno; tako na novo 
spoznavam nekatere prostore hiše 
(smeh), tudi v gozdu sem že bil in 
delam drva … Zame je skrajno ne-
navadno, da imam toliko časa za 
družino in drobna domača opravi-
la, saj v času profesionalne kariere 
in kasneje stopanja na novo pot 
tega ni bilo ravno v izobilju. V tem 
skrajno uživam!«

Ian Emeršič: »Svoje 
izhode, odhode v 
naravo in druženja sem 
močno omejil in jih 
nadzorujem«

Ian Emeršič, nogomet, mladin-
ska šola NK Drava: »Vse bralce 
naprošam, naj se držijo ukrepov 
in ostajajo doma. Čeprav ne mo-
remo vedeti, kje nam lahko virus 
prekriža pot, pa se le temu ne iz-
postavljajmo, saj si verjetno nikoli 
ne bi odpustili, če bi kdo iz rizične 
skupine zbolel zaradi naše malo-
marnosti. 

Sam težko zdržim pri miru, 
med štirimi stenami, zato se v 
času karantene bolj ali manj za-
držujem pri starših. Svoje izhode, 
odhode v naravo in druženja sem 
močno omejil in jih nadzorujem. 
Od vsega začetka karantene sem 
omejen na ozko družbo šestih lju-
di, nisem še bil v trgovini in tudi v 
parke in na športna igrišča ne za-
hajam. Kot športnik sam skrbim, 
da moja forma za čas po karante-
ni ostane na tekmovalnem nivoju, 
tako predlagam tudi drugim špor-
tnikom.«

David Bogadi: 
»Posvetite se predvsem 
družini ter druženju z 
najbližjimi doma«

David Bogadi, rokomet, RK Jeru-
zalem Ormož: »Trenutna situacija, 
v kateri smo se znašli, zagotovo ni 
najboljša. Vsakodnevni tempo dela 
in treningov se je nekako ustavil, 
na kar zagotovo nismo navajeni. 
Je pa to čas, ki je lahko namenjen 
tistim rečem, ki jih pri vsakodnev-
nih opravilih ne uspemo narediti. 
Posvetite se predvsem družini ter 
druženju z najbližjimi doma. Upam 
in verjamem, da bo hitro spet vse 
prišlo na svoje mesto. Zato pa bo-
dimo odgovorni do sebe in ostalih 
ter spoštujmo navodila, ki so nam 
dana, da se čimprej vrnemo na 
normalen način življenja. Skupaj 

Kikboks
45 let Kluba borilnih veščin 
Ptuj

Stran 19
Atletika
Ptujski veterani uspešni v 
Beogradu

Stran 19

Odbojka
Ana nadaljuje družinsko 
tradicijo

Stran 18
Rekreacija
Nekaj nasvetov za vadbo 
doma

Stran 18

Urednik športnih strani: 
Jože Mohorič
Sodelavci: 
David Breznik, Uroš Krstič, 
Niko Šoštarič, Simeon Gönc, 
Franc Slodnjak, 
Silva Razlag,
Črtomir Goznik

E-mail: sport@radio-tednik.si

Šport

Tudi športniki so za #ostanitedoma

Foto: Črtomir Goznik

Dejan Petrovič

Foto: Črtomir Goznik

Dejan Zavec

Foto: Črtomir Goznik

Ian Emeršič

Foto: Črtomir Goznik

David Bogadi
Foto: Jurij Kodrun / m24.si

Tamara Zidanšek

Foto: Črtomir Goznik

Matej Bračič

Dejan Zavec: »V ponedeljek zjutraj smo 
izkoristili resnično zadnjo priložnost za vrnitev 
v domovino«

Dejan Zavec se je dotaknil tudi zadnjega tekmovanja v Londonu, 
kjer so potekale olimpijske kvalifi kacije v boksu. »V London smo pris-
peli v sredo (11. 3., op. a), ko so bile letalske linije še normalno odpr-
te. Že naslednji dan so začela prihajati sporočila o tem, da se bodo z 
naslednjim tednom (16. 3.) zaprle šole in vrtci ter da se razmere gle-
de ukrepov iz ure v uro zaostrujejo. Vedno bolj je postajalo jasno, da 
se manevrski prostor za vrnitev v domovino zožuje in resnično smo 
v ponedeljek zjutraj izkoristili zadnjo priložnost za vrnitev. O situaciji 
zelo zgovorno priča podatek, da so se karte v eni uri podražile za 
170 funtov! Na srečo smo zadnje karte vendarle dobili in se srečno 
vrnili domov,« je malo londonsko dramo opisal Dejan in nadaljeval: 
»Tekmovanje je sicer do nedelje potekalo nemoteno, potem pa so 
organizatorji najprej sporočili, da se bodo odvijala brez gledalcev, 
naslednji dan pa so bila dokončno odpovedana. Sploh ne upam po-
misliti na vse tiste ekipe iz različnih delov Evrope, kjer so medtem 
zaprli zračni prostor in so obtičali v Londonu.«
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Ena izmed nosilk igre v Ženskem 
odbojkarskem klub G.S.V. Ptuj v 
tej sezoni je bila nedvomno Ana 
Horvat. Študentka živilstva in pre-
hrane že nekaj let uspešno igra 
odbojko ter gre po stopinjah svo-
je mame Marijane Horvat. Ta jo je 
tudi vpeljala v ta dinamični šport in 
jo tudi marsikaj naučila, tako da je 
z leti vidno napredovala. Ta napre-
dek je bil očiten tudi v tej sezoni, 
ko je na vsaki tekmi pustila svoj pe-
čat. Ptujčanke so na koncu sezone 
osvojile deveto mesto v Sloveniji, 
kar je vsekakor lep uspeh. 

Kdaj in zakaj ste začeli trenirati 
odbojko?

A. Horvat: »Odbojko sem začela 
trenirati že v šestem razredu. Za ta 
šport me je navdušila moja mama, 
ki je že prej zelo uspešno igrala 
odbojko. To je bila prava odloči-
tev, ker gre za zelo lep skupinski 
šport.«

Kakšni so bili vaši odbojkarski 
začetki?

A. Horvat: »Na začetku smo se 
na treningih v glavnem igrale in 
skozi igro spoznavale osnove od-
bojke. Tako smo se najprej učile 
servis, spodnji in zgornji odboj, 
tako da smo potem lahko začele s 
pravo igro. V nadaljevanju smo se 
učile, kako pravilno udariti žogo, 
gre za napadalni udarec, spodnji in 
zgornji servis ter igranje na posa-
meznih pozicijah v polju.«

Kako ste napredovali od šeste-
ga do devetega razreda, ko ste se 
priključili članski ekipi?

A. Horvat: »Za napredek je bilo 
potrebnih veliko rednih treningov. 
V nižjih selekcijah nisem izstopala, 
ampak sem veliko delala in poslu-
šala trenerje, ki so me zares veliko 
naučili o odbojki. Sama sem najprej 
igrala v mali odbojki, nato pa še pri 
starejših deklicah, kadetinjah in 
mladinkah, nakar sem v devetem 
razredu zaigrala tudi v članski eki-
pi.«

Kako ste prišli v člansko ekipo?
A. Horvat: »Zame je bil prestop v 

člansko ekipo velik preskok. Bilo je 
naporno, saj sem prišla od trenin-
ga s svojimi vrstnicami na treninge 
z zares dobrimi in veliko boljšimi 
igralkami od sebe. Takrat sem se 
na nek način počutila šibko, a sem 
s časom napredovala in sem pos-
tajala vedno boljša. Že v devetem 
razredu pa sem dobila priložnost 
zaigrati na uradni tekmi za član-
sko ekipo in takrat me je bilo zelo 
strah. Ne glede na to sem dosegla 
nekaj točk na tisti tekmi, ki mi je os-
tala v lepem spominu.«

Pet, šest let ste sedaj članica 
ptujske članske odbojkarske eki-
pe. Kako se je zgodba nadaljevala?

A. Horvat: »Na začetku sem 
igrala na mestu korektorja, saj sem 
bila še neizkušena in so me lahko 
moje soigralke v polju nekoliko 

'skrivale'. V zadnjih letih igram na 
mestu blokerke, kar je veliko bolj 
odgovorno mesto in tudi fi zično je 
bolj zahtevno igrati na tej poziciji. 
Z delom in trudom sem zelo napre-
dovala in z leti dobivam tudi vedno 
več priložnosti za igro.«

V minuli sezoni 2019/20 ste 
najprej igrale v 1. B-ligi, v kateri ste 
dosegle dvanajst zmag in dva po-
raza. Kaj pove ta statistika?

A. Horvat: »Naš glavni cilj je bil 
z osvojenim 1. mestom v 1. B-li-
gi dosežen. Na poti do tega cilja 
smo doživele dva poraza, ki nas 
nista preveč pretresla, saj realno 
nismo pričakovale, da bi zmagale 
prav vse tekme. Imele smo tudi 
nekoliko sreče, saj smo na začetku 
sezone igrale z nekoliko slabšimi 
nasprotnicami, tako da smo se 
lahko skozi te tekme tudi uigrale. 
Proti koncu sezone so nas nato 
čakale težje tekme, na katerih smo 
odigrale zares dobro in kot prava 
ekipa.«

V drugem delu sezone ste igrale 
v zeleni skupini 1. A-lige. Na štirih 
tekmah ste dosegli dve zmagi in 
dva poraza ter ste na koncu zase-
dle 9. mesto v Sloveniji. Je to us-
peh?

A. Horvat: »Lahko bi rekla, da 
smo zadovoljne s končnim rezulta-
tom, saj je le-ta realen. V tem delu 
tekmovanja smo odigrale tri zares 
vrhunske tekme, izmed katerih 

Z izbruhom novega koronavi-
rusa in posledičnim ustavljanjem 
javnega življenja je na spletu za-
znati vse več načinov, kako ljudje 
z različnimi vajami ostajajo telesno 
aktivni tudi doma. Redna telesna 
dejavnost je namreč pomembna 
za krepitev imunskega sistema in 
obvladovanje stresa ter tesnobe.

Prepovedi združevanja v času 
epidemije v Sloveniji so privedle do 
ustavitve treningov na vseh rav-
neh športa, zaprtja telovadnic in 
fi tnesov ter prekinitev skupinskih 

vadb. Pri tem pa nastajajo novi in 
izvirni načini vadbe na domu, tudi 
s pomočjo prikaza vaj v živo prek 
spletnih prenosov.

Ljudje so v tem času vse bolj iz-
najdljivi pri iskanju načinov vadbe 
doma. V preteklih dneh so se na 
družabnih omrežjih pojavili števil-
ni posnetki, na katerih uporabniki 
kažejo, kako ostajajo aktivni v času 
pandemije.

Od ameriške vaditeljice, ki si za 
izvedbo vaj pomaga z uporabo rol 
toaletnega papirja, do poskočnih 

Špancev, ki vadijo na svojih tera-
sah in balkonih, poklicnih teniških 
igralcev, ki si žogico podajajo od 
okna do okna, številnih različnih 
nasvetov, kako plastenke vode 
uporabiti namesto uteži ...

Strokovnjaki izpostavljajo, da je 
tudi v času, ko bomo zaradi ome-
jitev javnega življenja veliko časa 
morali prebiti doma, treba ostati 
telesno dejavni. Kot so v ponede-
ljek sporočili iz Nacionalnega insti-
tuta za javno zdravje (NIJZ), ustre-
zna telesna dejavnost pomembno 
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Odbojka � Ana Horvat, ŽOK G.S.V. Ptuj

Ana nadaljuje družinsko 
tradicijo igranja odbojke

Rekreacija � Telovadba “z domačega kavča”

Ustrezna telesna dejavnost 
pomembno zmanjšuje 
tveganje za virusno okužbo in 
zmanjšuje tesnobo

Foto: Črtomir Goznik

Ana Horvat, ŽOK G.S.V. Ptuj: »Na začetku sem igrala na mestu korektorja, saj sem bila še neizkušena 
in so me lahko moje soigralke v polju nekoliko 'skrivale'. V zadnjih letih igram na mestu blokerke, kar je 
veliko bolj odgovorno mesto in tudi fi zično zahtevnejše.«

Foto: Črtomir Goznik

Treba je ohranjati psihofi zično kondicijo, tudi doma lahko delamo sklece, počepe, na spletu so tudi 
vodene vadbe.

Nekaj nasvetov za vadbo doma
Najprej na mestu začnemo rahel, zelo 
počasen nizki skiping. Nato začnemo s 
poskoki, kot da imamo v roki namišljeno 
kolebnico, izmenjujemo sonožno in nato 
tudi vsako nogo posebej. To počnemo 
tako dolgo, da začutimo, da se je telo 
prebudilo in smo »pognali kri po žilah«, 
nato nadaljujemo: 

- gibanje z glavo, naprej, nazaj, levo in desno (10 
x), 

- kroženje z rokami naprej/nazaj (10 x)
- zasuki trupa levo/desno (10 x)
- odkloni v levo in desno (10 x)
- predklon in zaklon (10 x)
- izpadni korak (10 x)
- počep na ravna stopala (10 x)
- kroženje v kolenih
- kroženje v gležnjih

Sledi glavni del vadbe, ki ga lahko 
poiščete na Youtube portalu z naslovom 
Popolna postava, 4 top vaje za raven 
trebuh:

Vsako vajo izvajamo 45 sekund.
Počitek med vajami naj traja 30 sekund.
Odmor med serijami naj traja 2 minuti.
Celoten sklop vaj ponovimo 3-krat.

Po končani vadbi se raztegujete vsaj 5 
do 10 minut in naredite pozdrav soncu za 
večjo gibljivost telesa: stopite narazen 
v širini ramen, nekoliko pokrčite noge v 
kolenih in trikrat vdihnete visoko skozi 
nos in trikrat izdihnete skozi usta, izdih je 
daljši. Ponovite 3 -ali 5-krat.
Prijetno vadbo!

Andrej Cafuta

smo dve dobile, prav tako pa smo 
odigrale eno zelo slabo tekmo. Na 
domačem igrišču smo po odličnih 
igrah premagale tako Ankaran kot 
tudi Formis ter smo tako v celotni 
sezoni ostale neporažene v svoji 
dvorani. Deveto mesto je za nas 
uspeh in poplačilo za ves trud, ki 

smo ga vložile v igranje odbojke 
skozi celotno sezono.«

Kakšne so želje v ptujskem klu-
bu in vaše odbojkarske želje za 
naprej?

A. Horvat: »V prihodnosti si želi-
mo s ptujsko ekipo še naprej igrati 
v teh boljših višjih slovenskih ligah. 

Sama pa si želim, da bi še naprej 
igrala tukaj v tem klubu, saj je zares 
super klub. Ob tem si želim, da se v 
našem klubu še naprej dobro dela 
z mladimi, kajti te igralke predsta-
vljajo prihodnost ptujske ženske 
odbojke.«

David Breznik

zmanjšuje tveganje za virusno 
okužbo in zmanjšuje tesnobo, ki 
jo lahko povzroči (samo)izolacija 
zaradi preprečitve širjenja novega 
koronavirusa.

Na to je tudi v pogovoru za Val 
202 opozoril pulmolog in zdravnik 
slovenske smučarske reprezentan-
ce Matjaž Turel. »Treba je ohranjati 
psihofi zično kondicijo, tudi doma 
lahko delamo sklece, počepe, na 
spletu so tudi vodene vadbe. To 
delamo doma, tako ohranjamo tis-
to, kar je potrebno v takih časih,« 
je dejal.

Tako kot v izobraževanju, kjer v 
tem času na priljubljenosti pridobi-
vajo virtualne učilnice, pa se tudi 
na področju vodenja vadb vse bolj 
kažejo možnosti uporabe virtual-
nih načinov posredovanja znanja. 
Med tistimi, ki so začeli uporabljati 
virtualne pristope za prikaz vaj, je v 
zadnjih dneh ekipa uradnih priprav 
za ljubljanski maraton.

Namen enournih prenosov v 
živo z različnimi vajami je ponu-

diti način, kako ljudje lahko osta-
nejo aktivni in tudi bolj pozitivni v 
času negotovosti, je pojasnil vodja 
ekipe Aleš Hostnik. »Ne gre le za 
aktivnost, ki nas ohranja pri moči 
in z njo prispevamo k ohranjanju 
zdravja, pač pa tudi za ojačevalec 
odnosov in upanja za boljši jutri,« 
je dodal.

Redna vadba je eden 
od načinov, kako v času 
povečanega stresa in skrbi 
zaradi trenutnega dogajanja 
dosegamo sproščenost, je 
za STA izpostavila zdravnica 
Marjeta Doles Košir. »Tisti, 
ki imajo možnost izhoda na 
vrt ali atrij, naj to izkoristijo. 
Ostali naj pri izvajanju vaj 
doma zagotavljajo redno 
prezračevanje notranjih 
prostorov,« je povedala.

Čeprav se ljudje v tem času 
predvsem zadržujejo doma, so iz-

hodi na zrak na sprehod po mne-
nju strokovnjakov del ohranjanja 
zdravja, a je pri tem predvsem 
pomembno izvajanje varnostnih 
ukrepov za zajezitev širjenja nove-
ga koronavirusa.

Kot so izpostavili na NIJZ, naj 
ljudje izvajajo telesno dejavnost 
sami ali skupaj s člani svojega go-
spodinjstva, najbolje v naravi. Star-
šem so priporočili, naj čas izolacije 
izkoristijo za družinsko športno 
dejavnost na prostem. Pri tem pa 
so poudarili, naj pri vseh telesnih 
dejavnostih upoštevajo splošna 
priporočila oblasti.

Pri izhodih je pomembno, da 
se ljudje ne družijo s tistimi zunaj 
skupnih gospodinjstev. Držijo se 
predpisane varnostne razdalje do 
drugih in priporočil stroke. Tako 
naj ven ne hodijo tisti, ki imajo 
simptome okužb dihal, izogibati se 
je treba tudi dejavnostim s poveča-
nim tveganjem za poškodbe.

sta
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Beograd je tik pred izbruhom 
krize s kronavirusiom, 7. in 8. mar-
ca, gostil 5. balkansko dvoransko 
prvenstvo za veterane, na kate-
rem so sodelovali tekmovalci iz 11 
držav: Srbije, Hrvaške, BiH, Črne 
gore, Makedonije, Albanije, Grčije, 
Bolgarije, Romunije, Turčije in Slo-

venije. Skupno se je zbralo več kot 
500 atletov veteranov, od tega jih 
je bilo kar 62 iz Slovenije. Slovenci 
so bili kljub majhnosti države vidni, 
saj so skupno osvojili kar 94 medalj 
in so bili tik za Srbi drugi najuspe-
šnejši na prvenstvu. 

Dobro so bili v Beogradu zasto-

pani tudi člani Atletskega kluba 
Ptuj, saj jih je tekmovalo 13: Marko 
Sluga, Ivan Klarić, Dušan Koren, 
Mitja Hribar, Miki Prstec, Branimir 
Komel,Aljaž Klarič, Barbara Gač-
nik, Mojca Mohorič, Laura Potoč-
nik, Vanja Hotko, Hedvika Korošak 
in Julija Tepeš. Skupno so Ptujčani 
v različnih kategorijah in discipli-
nah osvojili kar 22 medalj. 

Pri moških sta bila najuspešnej-
ša Miki Prstec in Marko Sluga. 
Slednji je v kategoriji M80+ zma-
gal v metu kopja, metu kladiva in 
skoku v daljino, medtem ko je v 
suvanju krogle zasedel drugo mes-
to. Miki Prstec je v M60+ zmagal 
v metu kladiva in diska, drugi pa 

Promocija mojstrov, 
mojstrskih kandidatov 
in zaslužnih članov KBV 
Ptuj

V petek, 28. februarja, je v Kick-
boxing centru Ptuj potekala tradi-

cionalna promocija mojstrov boril-
nih veščin, mojstrskih kandidatov 
borilnih veščin in zaslužnih članov 
Kluba borilnih veščin Ptuj, ki so jo 
organizatorji poimenovali NEPO-
GREŠLJIVI 2020.

Dogodek je letos še toliko po-
membnejši, saj Klub borilnih veščin 

Ptuj slavi 45 let delovanja. 
V centru se je zbralo veliko čla-

nov (mojstrov, predsednikov, moj-
strskih kandidatov …) od ustano-
vitve kluba leta 1975 pa vse do da-
nes. Povabljeni so bili člani Kluba 
borilnih veščin Ptuj in člani Klubov 
borilnih veščin Ormož, Murska So-

je bil v suvanju krogle. Kot zanimi-
vost omenimo nastop Ptujčank v 
štafeti 4-krat 200 metrov, kjer so 
postale balkanske prvakinje. 

Veterani Atletskega kluba Ptuj 
so nastopili v tekih, skokih in tudi 
metih, saj je na veteranskih dvo-
ranskih prvenstvih po navadi v pro-
gramu tudi »zunanji del« v dolgih 
metih (met kladiva, kopja, diska in 
gira, op. a.). Nastopili so v različnih 
starostnih kategorijah, vse od 40 
pa tja do 85 let. 

Po tem uspešnem nastopu so 
Ptujčani že usmerili pogled na dru-
ga letošnja velika tekmovanja, a za 
zdaj ostaja vprašljivo, katera bodo 
zaradi koronavirusa sploh izpelja-
na. Naslednje večje tekmovanje, 
na katerega so nameravali oditi – 
na evropsko prvenstvo v dvorani v 
Bragi na Portugalskem – je namreč 
že odpovedano.

David Breznik

bota, Kranj in drugih, ki izhajajo iz 
šole borilnih veščin, ki jo vodi Vla-
dimir Sitar. 

Prisotna četverica, ki je 
v KBV Ptuj začela pred 
45 leti

Po neobveznem treningu, ki je 
potekal slabo uro, so se v dvora-
ni zbrali vsi prisotni in začel se je 
sklepni dogodek prireditve. Glavni 
inštruktor kluba prof. Vladimir Si-

Evropska nogometna zveza 
(UEFA) je po videokonferenčnem 
sestanku s članicami zveze in dru-
gimi nogometnimi deležniki ter 
po odločitvi izvršnega odbora 
tudi uradno preložila evropsko pr-
venstvo 2020 na leto 2021, in sicer 
med 11. junijem in 11. julijem. Vzrok 
za preložitev je pandemija novega 
koronavirusa.

»To je bila edina logična rešitev, 
saj Uefa tako velikega tekmovanja 
ne more pripeljati v negotovost. 
To tudi pomeni in je hkrati namen 
Uefe, da se nacionalna prvenstva, 
če bodo to razmere dopuščale, lah-
ko odigrajo nekje do konca junija,« 
je dejal Mijatović, predsednik No-
gometne zveze Slovenije, ki je bila 
tudi udeležena na sestanku. Vodil 
ga je predsednik UEFA Aleksander 
Čeferin. »V takšnih časih mora no-
gometna skupnost pokazati odgo-
vornost, enotnost, solidarnost in 
altruizem,« je dejal Čeferin.

Kot prioriteto je izpostavil 
zdravje vseh udeleženih in dodal, 
da je ponosen, kako so vsi skupaj 
sodelovali pri odločitvah, ki so 
močno spremenile koledar evrop-
skega in svetovnega nogometa, 
in prišli do tega, da bo treba nekaj 
pač žrtvovati.

»Pomembno je, da je UEFA, 
kot krovna evropska organizacija, 
vodila proces in žrtvovala največ. 
Preložitev EP bo UEFA veliko sta-
la, a bomo naredili vse, da to ne 
bo prizadelo nogometa mladih, 
ženskega nogometa in razvoja no-
gometa v vseh 55 članicah. Namen 
pred dobičkom ostaja naše temelj-
no načelo,« je poudaril Čeferin.

Ob zahvali vsem, od evropskih 
lig, združenja evropskih klubov do 
sindikata nogometašev, članic in 
sodelavcev ter tudi južnoameriške 

zveze, ki je preložila svoje prven-
stvo na 2021, zaradi česar evropske 
lige ne bodo občutile velikih mo-
tenj, je pojasnil, da bodo podrob-
nosti dodelali v prihodnjih tednih. 
Osnove pa so dogovorjene.

Na sestanku so se odločili usta-
noviti tudi dve delovni skupini. Ena 
se bo ukvarjala s spremembami 
zapletenega tekmovalnega kole-
darja, druga pa bo razpravljala o 
tem, kako se soočiti s fi nančnimi 
posledicami preložitve. Ne nazad-
nje je Uefa od EP pričakovala več 
kot dve milijardi evrov in za kate-
rega je dobila skoraj 30 milijonov 
zahtevkov za vstopnice.

Glede klubskih tekmovanj pa še 
ni jasnih odločitev. To bodo reševa-
li sproti. Mednje so vključena tudi 
nacionalna prvenstva, ki so s pre-
ložitvijo dobila nekaj fl eksibilnosti, 
da lahko dokončajo svoja prven-
stva, če bo to zdravstvena situacija 
omogočala. 

Za zdaj ni jasno niti, kaj bo z ligo 
prvakov in evropsko ligo, v javnost 
je pricurljala le informacija, da bo 
po novem fi nale lige prvakov 27. 
junija, evropske lige pa tri dni prej. 
Obe tekmovanji naj bi se končali 
z zaključnim turnirjem najboljših 
štirih.

sta

Nogomet

S preložitvijo EP več 
manevrskega prostora 
za nacionalne zveze
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Atletika � Balkansko dvoransko prvenstvo za veterane

Ptujski veterani uspešni v Beogradu

EP U-21 leta 2022
Prestavitev članskega 

evropskega prvenstva je vo-
dila tudi v preložitev evrop-
skega prvenstva do 21 let, ki 
ga bosta gostila Slovenija in 
Madžarska. Evropsko prven-
stvo do 21 let bo po novem 
leta 2022.

S. Glažar: »Glede na odločitev UEFA imamo 
možnost prvenstvo zaključiti do konca junija«

Nekaj dodatnih pojasnil je podal podpredsednik NZS Stanko Gla-
žar.

Kako dolgo bi se lahko po novem igrala 1. slovenska liga?
S. Glažar: »S prestavitvijo EP se je spremenilo kar nekaj terminov v 

evropskem klubskem koledarju, ob že omenjenih se bo nova evrop-
ska sezona začela s prvim kvalifi kacijskim predkrogom v začetku 
julija. Glede na odločitev UEFA imamo možnost prvenstvo zaključiti 
do konca junija (po prvotnem načrtu bi bilo sezone konec 16. maja, 
op. a.). Seveda imamo v tem času še pokalne tekme, kar predstavlja 
dodaten problem. Dejansko zaradi izredne situacije časa za odmor 
med prvenstvoma praktično ne bo.«

Kdaj bi se najpozneje moralo začeti nadaljevanje 1. lige, da bi te 
časovne okvirje ujeli?

S. Glažar: »Nadaljevanje lige je povsem odvisno od tega, kdaj se 
bo pandemija začela umirjati. Imamo pripravljenih nekaj različnih 
scenarijev, vsekakor pa bomo določili realne okvire za dokončanje 
letošnje klubske sezone.«

Foto: osebni arhiv

Del uspešne odprave atletov veteranov AK Ptuj v Beograd

Foto: Franc Slodnjak

Nepogrešljivi 2020

Foto: osebni arhiv

Ekipa ptujskih atletov veteranov v Novem mestu

tar je pozdravil vse prisotne in poz-
val direktorja informiranja Franca 
Slodnjaka za pozdravni govor. 
Nato je predsednik Kluba borilnih 
veščin Ptuj Edvarda Štegar pouda-
ril pomembnost tega dogodka in 
se zahvalil vsem, ki KBV Ptuju po-
magajo, z njim sodelujejo ter vsako 
leto prihajajo v klub.

Poudariti je treba, da so na sre-
čanju prisostvovali štirje člani, ki so 
začeli trenirati pred 45 leti – v letu 
1975: Srečko Arnuš, Aleš Mlač, Ed-
vard Štegar in Vladimir Sitar.

Vsi prisotni, ki imajo status 
Nepogrešljivi, so prejeli 
spominske certifi kate: 
Srečko Arnuš, Aleš Mlač, 
Sebastjan in Zvone Zinrajh, 

Milan Brumec, Dejan Duh, 
Timi in Vladimir Sitar, Franc 
in Kristjan Slodnjak, Matic 
Raušl Bedenik, Edvard 
Štegar, Boštjan Goričan, 
Franc Ozmec, Slavica 
Bedenik, Franc Vrbančič, 
Branko Breg, Milan Breg, 
Edi Korotaj, Mehmedalija 
Mujanovič – Mrki, Tadej 
Valenko, Silva in Aleš Skledar 
in Drago Rus. 

Po podelitvi so si prisotni 
nazdravili in se dogovorili, da se na 
tej tradicionalni prireditvi v nasled-
njem letu vidijo še v večjem številu.

Franc Slodnjak

Kikboks � Nepogrešljivi 2020

45 let Kluba borilnih veščin Ptuj

Odprto veteransko 
zimsko prvenstvo v 
Novem mestu

Olimpijski center v Novem mes-
tu je bil pred časom prizorišče Od-
prtega prvenstva Slovenije v dvo-
rani za veterane. Udeležilo se ga je 
več kot 100 tekmovalcev iz šestih 
držav – Avstrije, Hrvaške, Srbije, 
BiH, Madžarske in Slovenije. 

Ptujčani so bili po številu nasto-
pajočih vodilni, saj jih je na Dolenj-

skem tekmovalo kar enajst. Osvo-
jili so številne medalje, z rezultati 
sta najbolj izstopala Miki Prstec 
(M60+) v suvanju krogle in Marko 
Sluga (M80+) v skoku v višino. Ob 
omenjenih rezultatih so za Atletski 
klub Ptuj dobro tekmovali še Dejan 
Majcen, Laura Planinc, Vanja Hot-
ko, Aljaž Klarič, Mojca Vrabl, Aleš 
Velikonja, Mitja Hribar, Boris Žo-
har in Ivan Klarič. Na prvem vete-
ranskem tekmovanju v letu 2020 v 
Sloveniji so dosegli spodbudne re-
zultate in osvojili številne medalje.
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Luka Božič, varstveni ornitolog 
pri Društvu za opazovanje in pro-
učevanje ptic Slovenije (DOPPS), 
je povedal, da v teh dneh poteka 
intenzivna selitev rečnih galebov 
iz prezimovališč v jugovzhodni 
Evropi in Sredozemlju proti gnez-
diščem v Srednji Evropi. »Pojav je 
v tem času običajen. Višek selitve 
pri nas je v marcu, večinoma v prvi 
polovici oziroma sredini meseca.« 

Našteli so jih 12.000
Kot je še pojasnil sogovornik, 

je število ptic na Ptujskem jezeru 
tako zgoščeno predvsem zaradi 
skupinskega prenočevanja. »Zna-
čilnost galebov, pa tudi nekaterih 
drugih vrst vodnih ptic, je, da se 
v večernih urah zberejo na sku-
pinskih prenočiščih. Običajno iz-
berejo večje vodne površine, kjer 
so varne pred plenilci. V sredini 
marca lahko zbiranje večje mno-
žice rečnih galebov opazujemo na 
delu Drave skozi Ptuj in zgornjem 
delu Ptujskega jezera, medtem 
ko prenočujejo na spodnjem, naj-
širšem delu jezera. V času viška 
selitve število ptic na prenočišču 
vselej doseže nekaj tisoč rečnih 

galebov, v nekaterih letih pa celo 
več kot 10.000. Štetje, ki ga opra-
vijo sodelavci DOPPS, izkazuje, da 
je letos eno izmed takšnih let, saj 
je 10. marca na Ptujskem jezeru 
prenočevalo več kot 12.000 rečnih 
galebov.«

Gnezdišča na umetnih 
otokih

Božič je poudaril, da je Ptujsko 
jezero za rečne galebe pomemb-
na selitvena postojanka v med-
narodnem merilu. »Zato je rečni 

galeb ena izmed vrst, za katere je 
ta del Drave uvrščen med območja 
Natura 2000. Poleg osebkov na 
selitvi so začeli te dni gnezditvene 
otoke na Ptujskem jezeru zasedati 
tudi rečni galebi, ki tukaj gnezdijo 
– ogledati si jih je mogoče z orni-
tološke opazovalnice na desnem 
bregu. Umetni otoki potrebujejo 
stalno upravljanje in vzdrževanje, 
saj se zaradi vlage in muljaste pod-
lage gosto zaraščajo z vegetacijo 
in kot taki niso ustrezni za gnez-
denje galebov in čiger. Pred izgra-
dnjo Ptujskega jezera je za vzdrže-
vanje prodišč skrbela reka sama, 
saj je z vsakoletnimi poplavami s 
prodišč odnesla vegetacijo in or-
ganski material, na prodišča pa 
nanesla nov prod. Danes se otoki 
na jezeru zaradi bolj ali manj kon-
stantnega vodostaja intenzivno 
zaraščajo, glede na to vsako leto 
s pomočjo prostovoljcev odstra-
nimo vegetacijo in pregledamo 
stanje otokov ter jih pripravimo 
na ponovno gnezditev rečnih ga-
lebov in čiger.«

Ptuj �  Na Dravi nepregledna jata rečnih galebov

Med selitvijo prenočujejo na jezeru
Številni Ptujčani in okoličani, ki so se minule dni sprehodili ob obrežju Drave na Ptuju, so opazovali 
nenavaden naravni pojav. Na rečni gladini je bilo več tisoč belih ptic – rečnih galebov.

Foto: ČG

Na gladini reke Drave in Ptujskega jezera sredi marca prenočuje tisoče in tisoče rečnih galebov. Območje so si ptice 
izbrale kot postojanko na selitveni poti od juga proti severu Stare celine.

Nekje sem prebral, da bi bila poslikana talna 
površina tržnice dodana vrednost. Sam predlagam, 
da osrednji prostor tržnice poslikajo ptujski 
umetniki z motivom globoke jame. Ptujčani še se 
spomnimo takšne poslikave v Lackovi ulici, ki je 
bila tako nazorna in prepričljiva, da smo jo Ptujčani 
prečkali z nelagodjem, bali smo se, da bomo padli 
vanjo.

No, ta jama bi bila simbol metanja šestih 
milijonov v brezno. Vse kar je vrednega, je 
podzemlje z obnovljeno kanalizacijo in drugo 
infrastrukturo. Skrbi me ustreznost odvodnjavanja 
ob večjih nalivih in požarna varnost okolice tržnice. 
Škoda, da odločevalci niso prisluhnili dr. Čelanu 
in ko je bil še čas pod tržnico umestili podzemno 
garažo, danes pa neuspešno iščejo nove lokacije za 
prepotrebna parkirišča.

K pisanju teh vrstic me je vzpodbudila fotografi ja 
pokritega dela tržnice v Štajerskem tedniku, ki me 

bolj kot na tržni prostor spominja na patološki 
oddelek s secirnico iz ameriških kriminalk. Tudi 
streha nad pokritim delom naj bi služila kot terasa, 
vsebina namembnosti pa baje še ni dogovorjena. 
To je tako, kot če bi kmet zgradil hlev, potem pa 
razmišljal kaj bi vhlevil: piščance, prašičke ali bikce.

Vprašujem se, komu ali čemu bo služilo razkošno 
stopnišče proti cerkvi, mar ne bi bil denarni vložek 
bolj upravičen za povečanje javnih sanitarij, fontane 
s pitnikom ali celo sanacija stopnišča s parkirišča 
pri blagovnici proti lekarni? Seveda je najceneje 
postaviti tablo z opozorilom, da je uporaba stopnic 
na lastno odgovornost uporabnika.

Ne vem, ali je sedanja lokacija kipa generala 
Maistra najbolj posrečena. Umeščen je ob paviljonu 
(ki bi lahko bil izpostava TIC-a) in viden le iz smeri 
upravne enote. Iz drugih smeri pa se mu moraš 
že kar približati. Mislim, da smo njegovo veličino 
degradirali, postavili bi ga lahko na Slomškovi ulici 

nekako na sredino nad »amfi teatrom« z njegovim 
zamišljenim pogledom na tržnico. Pa še brez 
podstavka bi lahko bil.

In še to. Sedanje stojnice me niso prepričale po 
vizualni, še manj po uporabni vrednosti.

Nekateri pravijo, da je investicija zaključena in da 
bodo naslednji stroški predstavljali le investicijsko 
vzdrževanje. Če je tako, potem pa naj poslikajo še 
stene sosednjih stavb: Miklošičeva 6 (na njej je že bil 
Miheličev kurent) in če se ne motim, nadžupnijsko 
stavbo na Slovenskem trgu 11, ki jo že načenjajo 
zidne alge (recimo rimskega legionarja). Morda bo 
imel kdo pomisleke zakaj obnavljati stavbo v tuji 
lasti. Odgovor je preprost: leta 1969 ob 1900-letnici 
prve pisne omembe našega mesta je tudi občina 
fi nančno podprla obnovo zunanjega dela cerkve Sv. 
Jurija. Tržnica bi bila prijaznejša in ne bi spominjala 
na arabski svet s turobno peščeno barvo.

Za konec pa še tragikomedija. V sredo, 11. 

marca, sem od daleč opazoval skupino sedmih 
strokovnjakov na kraju »zločina«. Eden je buljil v 
veliko papirnato plahto, verjetno projekt, 

drugi je prestavljal kovinske stole (od enega, 
pa dva ali tri v skupini) po terasi in ob Slomškovi 
ulici, tretji zarisoval pritrdilna mesta za stole, ostali 
štirje pa so to početje opazovali in modrovali. 
Morda so že upoštevali pri razmeščanju sedežev 
proti coronavirusna navodila – čim manj ljudi v 
skupinah. Precej stolov je bilo še nerazporejenih 
na trškem prostoru. Ko sem naslednji dan želel 
poslikati novi umotvor, stolov ni bilo več, tako kot 
ni več lesenih kioskov in le nekaj let starih, lepših in 
bolj funkcionalnih stojnic. Kdo to plačuje?

Namigov in vprašanj je precej. Dvomim, 
da jih bo kdo jemal resno. Niso jemali resno 
strokovnjakov v civilni iniciativi, branjevk in 
branjevcev, še manj pa bodo avtorja teh vrstic!  

Pisma bralcev

Kdo se izživlja na ptujski tržnici
Prispevek bi lahko nosil naslov: Po bitki je lahko biti general. Pa to nisem. Preveč je bilo pripomb bolj poklicanih, preveč umestnih pripomb, ki pa so jih odgovorni preslišali. Preveč je bilo že kritičnih 
prispevkov v Štajerskem tedniku, ki bi, če bi jih preslikali, povečali ter vstavili v vitrino na tržnici v spomin in opomin…, da se tako ne dela.

Podravje � Še ena odredba za zajezitev virusa

Prepovedana uporaba igral 
in druženje na igriščih
Še nekaj dni nazaj so bila igrišča polna otrok, pa čeprav je jas-
no, da se virus COVID-19 nezadržno širi tudi v Sloveniji. Župa-
nja MO Ptuj Nuška Gajšek je zato v ponedeljek sprejela odredbo 
o prepovedi zbiranja na javnih in športnih površinah. Enak 
ukrep sta sprejela tudi župana Lenarta in Slovenske Bistrice.

»To pomeni, da prepovedujemo uporabo igral in fi tnes naprav ter za-
drževanje na igriščih in drugih javnih športnih površinah. Priporočamo, 
da se tudi na prostem ne zadržujete in družite v večjih skupinah,« je 
odločitev argumentirala Gajškova. Razlog za to je bilo dejstvo, da šte-
vilni niso spoštovali navodil. Še v nedeljo so bila igrišča polna otrok, pa 
čeprav je jasno, da ti nimajo počitnic, pač pa so doma zato, da se ne dru-
žijo in preprečijo širjenja resne nalezljive bolezni. Enak ukrep iz povsem 
enakih razlogov je sprejel tudi lenarški župan Janez Kramberger, ki je 
izrecno prepovedal druženje in uporabo igral v Mestnem parku Lenart, 
Športno rekreacijskem centru Polena, Športnem centru Voličina in na 
športnih objektih v Selcah. Na omenjenih lokacijah po novem stojijo 
tudi opozorilne table.

Odredba je začela veljati v ponedeljek, sočasno pa so bili postavljeni 
tudi trakovi, ki preprečujejo vstop na igrišča. Doslednost spoštovanja 
navodil nadzoruje Medobčinska redarska služba SOU Spodnjega Pod-
ravja. Kot je dejala Gajškova, so imeli kar nekaj težav na številnih točkah, 
med drugim na Vičavi in v Kvedrovi, kjer je tudi sicer veliko otrok, a se 
je stanje takoj po sprejetju odredbe izboljšalo. Vse navedeno seveda ne 
pomeni, da ni dovoljen sprehod v ožjem družinskem krogu oz. s tistimi, 
s katerimi živite. Prepovedano pa je zadrževanje v parkih, fi tnesih …

Foto: Črtomir Goznik

Še nekaj dni nazaj so bila igrišča polna otrok.

Foto: SDFoto: ČG
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»Za katero koli panogo, ki ne 
posluje, ne ustvarja prometa, je 
situacija izredna,« je še dejal Cvar. 
Zato so na pristojne naslovili kar 
nekaj predlogov ukrepov, za ka-
tere upajo, da bodo našli pot v 
interventni zakon. Po avstrijskem 
vzoru tako predlagajo, da se za čas 
zaprtja lokalov oprosti plačevanje 
prispevkov od plač, v breme drža-
ve pa naj bi šlo tudi nadomestilo 
plač zaposlenih.

Cvar je spomnil, da so se v go-
stinstvu in turizmu v preteklosti 
precej ukvarjali s problemom po-
manjkanja ustreznih kadrov. »Če 
država ne bo priskočila na pomoč 

in bodo nekateri prisiljeni odpu-
ščati, se lahko še večja kriza pojavi 
po koncu krize s koronavirusom,« 
je posvaril. Zato je pozval tiste, ki 
sprejemajo zakone, da dobro pre-
mislijo in priskočijo na pomoč na 
čim bolj primeren način, s katerim 
bi preprečili katastrofo v panogi.

V sekciji gostinstva in turizma pri 
OZS so sicer na gospodarsko mini-
strstvo naslovili vprašanje, kako je 
z dostavo hrane na domove, dosta-
vo hrane podjetjem ter pripravo 
hrane za domov, a pojasnila še niso 
prejeli. Prav tako čakajo podrobna 
pojasnila glede obstoječih gostov 
in oddajanje nastanitev v izjemnih 
primerih. Cvar je ob tem izpostavil, 
da je dostava hrane ali prevzem 
hrane na varnem mestu pri gostin-
skem lokalu, denimo pred vhodom, 
veliko manj rizična kot obisk trgovi-
ne. Tudi v tem primeru je izpostavil 
Avstrijo, kjer se lahko opravlja do-
stava hrane, pa tudi prevzem hrane 
na čim bolj varen način.

Slovenija � Gospodarski apeli vladi

Gostinci upajo na pomoč države 
V gostinstvu zlatih rezerv za plačilo prispevkov, davkov in plač za obdobje, ko panoga ne 
ustvarja prometa, ni, svari predsednik sekcije za gostinstvo in turizem pri Obrtno-podje-
tniški zbornici Slovenije (OZS) Blaž Cvar. 

Foto: ČG

Ptuj � 150. občni zbor PGD Ptuj

Jubilej z novim vozilom 
za prevoz moštva
PGD Ptuj sodi med najstarejša slovenska gasilska društva. 
Za prvi dan njegovega delovanja velja 3. marec leta 1870. 
Šestega marca letos so se člani PGD Ptuj tako sestali že na 
150. občnem zboru. Vseh članov je skupaj 89, od tega 56 ope-
rativnih. 

Predsednik PGD Edvard Pušnik je povedal, da so lani kupili pet no-
vih intervencijskih oblek. Letos jih bodo kupili petnajst, cena ene je 
1.500 evrov, in nekaj druge prepotrebne opreme. Varnost gasilcev pri 
intervencijah je na prvem mestu, zato je v vsakoletnem programu dela 
največji poudarek na izboljšanju opremljenosti in izobraževanju, saj se 
tudi struktura požarov in nesreč močno spreminja. Izboljšalo se je po-
slovanje obeh servisov, RGA in IDA, ki sta lani poslovala z dobičkom, ki 
je tudi eden izmed virov zagotavljanja lastnega deleža pri zagotavljanju 
nakupa novega gasilskega avtomobila. Skupaj so izdali 1.034 računov, 
še vedno pa imajo nekaj težav z neplačniki. Z uvedbo davčnih blagajn 
in sprotnim plačevanjem pa bodo rešili tudi ta problem. Občina jim je 
pomagala tudi pri nabavi novega števca za vodo. Tako so mesečni račun 
za vodo zmanjšali s 570 na 190 evrov. Pred tem so plačevali vodo za 
celotni gasilski dom. Zadovoljni pa so tudi, ker se jim izteka kredit za 
prizidek k domu.

Foto: Črtomir Goznik

Člani PGD Ptuj so se 6. marca sestali na 150. občnem zboru.

Foto: Črtomir Goznik

Ptujski dom gasilcev zaprli za zunanje obiskovalce.

Matic Skok je s partnerko Ines 
sklenil, da zaslužek poišče na do-
mači kmetiji. Z očetom gospodari 
s 15 hektarji zemlje, 23 glavami ži-
vine, to pomeni 12 kravami, med 
repi v štali je še nekaj volov, telic in 
telet. »Smo specifi čna kmetija, saj 
delujemo na dveh lokacijah. Ena 
tretjina zemljišč je tukaj v Žetalah, 
kjer površine enkrat letno pokosi-
mo, nato pa pasemo od aprila do 
novembra, večji del zemljišč pa je 
na Dravskem polju.« Natančneje 
v približno 20 kilometrov oddalje-
nem Lovrencu, to je občina Kidri-
čevo, kjer imajo njivske površine, 
na katerih pridelujejo poljščine za 
domače potrebe in še nekaj trav-
nate krme. »Logistično je to velik 
zalogaj, vsaka poteza oziroma 
vožnja je skrbno načrtovana,« je 
dejal. Koruzne krme ne pridelu-
jejo zaradi težav z vsebnostjo mi-
kotoksinov, ki vplivajo na ješčnost 
živine. 

Kmetovanje je stil 
življenja, ne le služba

»Odkar se ukvarjamo s predela-
vo mleka, smo pozorni na vsako 
malenkost v povezavi s kakovostjo 
krme, saj se to odraža na mlečnih 
izdelkih.« Kot omenjeno, se mlada 
družina ukvarja s predelavo mle-
ka, približno 1.000 litrov mesečno. 
»Najprej sem začel z nekaj litri, to-
rej s piskrčkom. Izkazalo se je, da 
povpraševanje po teh izdelkih je. 
Hobija nisem mogel več združeva-
ti s službo in odločili smo se, da če 
je minimalna plača doma, smo raje 
doma. Ob tem moram podariti, da 
gre v tem primeru za stil življenja, 
ne službo. Ko sem bil v službi, sem 
se ves čas pritoževal nad delom 
med prazniki in vikendi, sedaj pa 
delam ves čas, verjetno še največ 
med prazniki in vikendi, ampak 
še enkrat – to je stil življenja,« je 
povedal mladi očka dveh malih na-
dobudnežev Tineta in Brine.

Bogastva v kmetijstvu ni
Ob tem je dejavnost predelave 

mleka strogo ločena od osnovne 
kmetijske dejavnosti. »Mleko od-
kupiva od očeta, saj je tako laž-
je, imamo čisto račune in vedno 
informacijo, ali se nam ta dejav-
nost ekonomično izide. Trenutno 
še gre. Je pa pestro, bogastva v 
kmetijstvu ni. Smo mali, sledimo 
pa motu: naredi manj, a to dobro. 
Vemo, da so trend večje kmetije, 
vendar mi se tudi zaradi geograf-
ske omejenosti ne moremo kosa-
ti s staležem ali površinami, ki jih 
premorejo kmetje na Dravskem 
ali Ptujskem polju, vendar če imaš 
dober izdelek, morda lahko zanj 
iztržiš kakšen cent več.« 

Izdelki kmetije Skok so mehki 
siri z različnimi okusi, skuta, jogurti 
– navadni in sadni, uvajajo paste-
rizirano mleko, prodajajo tudi 
surovega, v asortima izdelkov pa 
dodajajo tudi trde sire iz surovega 
mleka. Predelovalne prostore ima-

Žetale � Družina, ki guli haloške brege

Od malega piskrčka do 1.000 litrov 
mleka mesečno
Pogum, zanos, pozitivno, a ne naivno razmišljanje Kmetije Skok oziroma Matica Skoka, ki se je odločil pre-
življati se s predelavo mleka na domači kmetiji v Žetalah. Mu uspeva? »Bogat še nisem,« je smeje odgovoril.

Foto: Mojca Vtič

Matic Skok se je s svojo mlado dru-
žino odločil za predelavo mleka na 
domači kmetiji Hit: jogurt z okusom vanilije 

in s čokoladnimi kroglicami
Odjemalci oziroma kupci so v prvi vrsti posamezniki. 

»Organiziramo dostave, koristimo družbena omrežja, najlepša in 
najbolj pristna pa je prodaja na domu. Ob tem oskrbujemo še šoli 
Podlehnik in Žetale, kjer so pravi hit jogurti z okusom vanilje in 
s čokoladnimi kroglicami. Odzivi so zanimivi, sicer pa naši kupci 
vedo, da gre za kakovostne izdelke, ki jim ni dodano ničesar, česar 
ne bi tudi sam pojedel,« je zaupal Matic, ki se je po opravljeni 
gimnazijski maturi podal na kmetijsko fakulteto. Največ intervencij pri 

prometnih nesrečah
V letu 2019 so sodelovali v 164 intervencijah. Prevladovale so 

intervencije ob prometnih nesrečah. Bilo jih je 58, kar je sicer 
20 odstotkov manj kot v letu 2018. Za 20 odstotkov pa je bilo 
lani več intervencij pri požarih. Teh je bilo skupaj 32. Petdeset 
intervencij so zabeležili v okviru tehnične in druge pomoči, v 22 
primerih je šlo za nesreče z nevarnimi snovmi, v dveh primerih 
pa so priskočili na pomoč reševalcem. Pri intervencijah so v 
dveh primerih uporabili tudi novo avto dvigalo, pri reševanju 
padalca v Moškanjcih in ob lanskem neurju, ki je odkrilo tri 
strehe ptujskih blokov.

V tem mandatu naj bi zamenjali tudi dve dotrajani vozili, obe sta stari 
več kot 20 let. Letos bodo v okviru praznovanja 150-letnice kupili novo 
vozilo GVC 16/25 za prevoz moštva. Več kot polovico denarja za nakup, 
250.000 od 474.000 evrov, kolikor bo z vso opremo stalo, bo zagotovila 
MO Ptuj. Preostanek pa društvo samo. Novo vozilo naj bi prevzeli do 15. 
oktobra letos. Javnosti pa ga bodo predstavili 24. oktobra, ko bodo ob 
150-letnici pripravili tudi slovesnost z mimohodom, parado gasilcev in 
gasilskih vozil od Mestnega trga do tržnice, kjer bo potekala tudi velika 
veselica v organizaciji PGD Ptuj. Na slavnostno akademijo ob jubileju pa 
bodo povabili že dan prej, 23. oktobra.

Foto: Mojca Vtič

Povpraševanje po izdelkih je odvisno od letnega časa. Poleti so najbolj pri-
ljubljeni jogurti, siri ob božično-novoletnih praznikih.

jo Skokovi seveda doma, opremili 
so jih sami: »Vsak, ki ti ponudi neko 
pomoč, zahteva nekaj v zameno. 
Občinski razpisi bi bili dobrodošli, 
vendar tega žal ni. Dela raje sami 
naredimo, si pomagamo in sami 
za tem stojimo. Iščemo ideje za 
nove produkte, želimo se razširiti, 
kajti le to je odgovor na razmere v 
kmetijstvu, kjer je liter mleka halo-
škemu kmetu, ki guli brege, enako 
plačan kot tistemu v ravnini z veli-
kimi količinami.«

Tudi na haloških kmetijah še živi-
jo mladi, ki vidijo priložnost in pri-
hodnost v teh strminah. Ne kličejo 
po dodatni pomoči, želijo si le, da 
bi bili v okolju prepoznani in da bi 
jim bila dana priložnost.
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V znamenje solidarnosti z vsemi, 
ki trpijo zaradi alkohola.
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Ne spreglejte v novi Zarji Jani!

Vsak torekNa izbranih prodajnih mestih na voljo v kompletu 
s časopisom Novice Svet24, za samo 2,99 EUR 

in v kompletu z revijo Zvezde Lady, za samo 3,99.

Koronavirus: konec življenja, kot ga poznamo?

STISNIMO ZOBE, 
DRŽIMO SE ZASE!

+ TV SPORED
na 42 straneh

www.revijavklop.si

prodaji

Na izbranih prodajnih mestih na voljo v kompletu 
Novice Svet24, za samo 2,99 EUR

in v kompletu z revijo Zvezde Lady, za samo 3,99 EUR.

 na voljo v kompletu 

IZREDNE RAZMERE
Kakšen bo prilagojen TV spored?

IZ ZAKULISJA

KORONAVIRUS

Ptuj - 28., 29. in 30. avgust 2020
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Hotel sem uloviti ptico, pa je odletela.
Hotel sem utrgati cvet, pa je ovenel.
Hotel sem vam nekaj povedati, pa sem odšel.

ZAHVALA
ob boleči izgubi našega brata, strica, bra-
tranca, sorodnika in soseda 

Franca Prosenjaka 
IZ BRSTJA 13

Hvala p. Janku za ganljive besede in obred, govornici, pevcem, 
godbeniku in podjetju Javne službe Ptuj.
Hvala za darovane svete maše in sveče ter za vse izraze sožalja.
Lepa hvala vsem znancem in vaščanom, ki ste ga obiskovali v 
času njegove bolezni.
In še enkrat hvala vsem, ki ste našega Franca v tako velikem 
številu pospremili k večnemu počitku.

Z žalostjo in praznino v srcu

sestra Marija in nečaki z družinami

Čas hitro beži,
a v naših srcih
boš vedno z nami ti.

SPOMIN
21. marca mineva eno leto, odkar nas je za 
vedno zapustil dragi mož in oče

Srečko Letonja
IZ SP. VELOVLEKA 9A

Hvala vsem, ki se ga spominjate in prižigate sveče ...

Žena Anica in hčerka Sanja

FASADE – IZOLACIJSKE iz stiropo-
ra – volne. V prednaročilu popusti. 
Barvanje fasad, zaključni ometi, 
pomoč pri subvencijah, vsa not-
ranja slikopleskarska dela. Jože 
Voglar, s. p., Zabovci 98, telefon 
041 226 204.

ŽAGA PTUJ odkupuje vse vrste 
hlodovine, tudi embalažno – topol, 
lipo, jelšo, brezo, lahko na panju. 
Nudi žagan les, letve, morale, dr-
va za kurjavo, izdelavo in prodajo 
peletov plus in sekancev. Tel. 041 
403 713.

OKNA, rolete, žaluzije, komarniki, 
ugodne cene. Janez Belec, s. p., 
Trnovska vas 50, tel. 041 884 841; 
janez.belec@gmail.com.

UGODNO: vse iz inoxa, ograje – 
deli, okovja za kabine, cevi, vijaki, 
dimniki, litoželezni kamini, gorilni-
ki na pelete. Ramainoks, d. o. o., 
Kopališka 3, Kidričevo, tel. 02 780 
99 26, www.ramainox.si.

Mali oglasi

STORITVE

PRODAJAMO razcepljena bukova drva 
vseh dimenzij in bukovo hlodovino ter zelo 
kakovostne smrekove pelete, brezplačna 
dostava, ugodna cena. Danilo Horvat, 
s. p., Moškanjci 1d. Tel. 051 667 170.

BUKOVA drva prodam. Razrezana na 25, 
33 ali 50 cm. Tel. 041 893 305. www.
lesgrad.si.

PO ZELO ugodnih cenah odkupujemo 
vse vrste hlodovine, predvsem hrast in 
bukev. Možnost odkupa tudi na panju. 
Aleksander Šket, s. p., Irje 3d, 3250 Ro-
gaška Slatina. Tel. 041 785 318.

SERVIS gospodinjskih aparatov in elek-
tronskih naprav. Storitve na terenu Ljubo 
Jurič, s. p. Borovci 56b, 2281 Markovci. 
Tel. 041 631 571.

IZPOSOJA in prodaja medicinskih 
pripomočkov na naročilnico ZZZS 
(postelje, vozički, toaletni stol ...). 
NOVA REHA, Mlinska c. 1a, Ptuj, 
tel. 02 782 01 06. 

www.novareha.si

PRODAMO -  MANJŠO HIŠO NA PTUJU, letnik 
1980, v  izmeri 82,40 m2 in pripadajoče zemljišče 
v izmeri  2.418 m2 - bližina term, golf igrišča. 
Cena: 110.000 EUR. 
Kontakt:  051 455 010 
ali 02/6208 816. www.re-max.si/Poetovio

Od ponedeljka, 16. marca, vas na
prodajnih mestih čaka revija samih dobrih novic

NE SPREGLEJTE!

– edini pravi vodnik za preživetje!

Revija samih dobrih novic tokrat predstavlja:
Združimo moči za samooskrbo!
LEKCIJA VIRUSA
Tako majhen virus, pa tako veliko spoznanj!
+ Do kože prijaznejša domača razkužila

VELIKONOČNA POJEDINA
za več energije in razstrupljanje 

Mala šola semenjenja
KAR SI SEME ZAPOMNI,TO RASTLINA ZNA

Najboljši pripravki 
ZELIŠČARICE PROTI KLOPOM

Znani razkrivajo
MOJA POMLADNA SUPERHRANA

Oleg Genadijevič Torsunov o harmoničnih odnosih
LJUBEZEN JE NAD PRINCIPI
Ženska potrebuje nežnost, moški podporo

KMETIJSTVO

PRODAM prašiče, težke od 50 do 150 kg. 
Tel. 040 764 020.

KUPIMO traktor, traktorsko prikolico, cis-
terno za gnojevko, krožne brane, cepilnik 
za drva in drugo kmetijsko mehanizacijo. 
Telefon 041 923 197.

NESNICE, mlade, hisex, v začetku nesno-
sti, opravljena vsa cepljenja, prodajajo 
vsak dan od 8. do 17. ure. Soršak, Podlo-
že 1, Ptujska Gora.

NEPREMIČNINE PRODAMO telico, pašno, simentalko, 8 
mesecev brejo. Tel. 051 273 093.

RAZNO

PRODAM kostanjeve sohe debeline 10 
cm in dolžine 150 cm in vrtno garnituro: 
mizo, dve klopi in stol. Tel. 068 132 941.

IŠČEMO osebo, ki bi se bila pripravlje-
na preseliti k starejši, težje gibljivi osebi 
(ženska 93 let). Nudimo plačilo, preno-
čišče in prehrano v zameno za druženje, 
opravljanje osnovnih nujnih storitev (po-
moč pri kopanju, tuširanju, oblačenju ...) 
ter osnovnih gospodinjskih opravilih. 
Lokacija: 2272 Gorišnica. Kontakt: 031 
263 749.

ZAUPANJA VREDNA TRGOVINA!

Nakupovalni Nakupovalni

49,90 €

29,90 €

GARANTIRANA

@najnakupi

-20%

IZDELANO
V ITALIJI

-17%
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Turizem je panoga, ki je na krizne razmere še posebej občutljiva. Slo-
venski turizem se sooča s stanjem, ki ni primerljivo z nobenim doslej. Mi-
nistrstvo za gospodarski razvoj in tehnologijo je pripravilo številne ukre-
pe za podjetja, ki bodo vsaj delno omilili nastale posledice. Slovenska turi-
stična organizacija bo izvedla tudi dodatno promocijo na domačem trgu.

V pripravi je tržno-komunikacijska kampanja za domače goste za spod-
bujanje počitnikovanja doma v sodelovanju s slovenskim turističnim go-
spodarstvom. V času koronavirusa se moramo še kako odgovorno obna-
šati, ko gre za potovanja. Svetovni potovalni in turistični svet je objavil 
članek z nasveti, kako odgovorno potovati v času koronavirusa. To pa so: 
slediti je treba nasvetom vlade, upoštevati zdravstvena priporočila in se 
posvetovati z zdravnikom, se zavarovati, potovanja ni treba odpovedati, 
ampak le predstaviti, umivanje rok in skrb za osebno higieno, izogibanje 
stigmatizacije ljudi, ostati miren in deliti pozitivne popotniške izkušnje. 

Četudi se je javno življenje ustavilo, v številnih okoljih z doslednim 
upoštevanjem preventivnih ukrepov delo bolj ali manj poteka nemote-
no. Tudi v TD Ptuj nadaljujejo aktivnosti za postavitev cvetlične ure ob 
vznožju grajskega hriba na območju, kjer je nekoč stal Čebela bar. Gre za 
projekt, ki so ga sicer načrtovali že za leto, ko je mesto praznovalo 1950. 
obletnico prve pisne omembe v antičnih pisnih virih. Urar, ki bo dobavil 
cvetlično uro, je že predstavil osnovni načrt postavitve urnega mehaniz-
ma, treba pa še bo podrobneje izdelati načrt zelene zasaditve in izvesti 
vse potrebno za njeno postavitev na samem terenu, je te dni povedal 
predsednik TD Ptuj Peter Pribožič. Sicer pa je društvo v prvih mesecih le-
tos sodelovalo pri izvedbi nekaterih sejemskih predstavitev Ptuja, na sej-
mu Alpe-Adria v Ljubljani. Člani so sodelovali tudi pri izvedbi pogostitve 
udeležencev 60. Kurentovanja. Tradicionalni blagoslov konjev in konjeni-
kov bo društvo izvedlo 18. aprila pri cerkvi sv. Leopolda Mandiča na Ptuju. 
Osrednji majski dogodek bo projekt Spoznavajmo države EU, ki je letos 
posvečen Evroviziji. Tudi letos bo TD Ptuj oddalo prijavo za sodelovanje v 

NAGRADNO TURISTIČNO VPRAŠANJE

Kdaj so na Ptuju mestne sodnike zamenjali župani?

…..............................................................................................

Ime in priimek:.........................................................................

Naslov: ….................................................................................

Davčna številka:.......................................................................

Kupon pošljite ali prinesite na naslov: Radio Tednik Ptuj, Osojnikova 3, 2250 Ptuj.Foto: Črtomir Goznik

Ptujske ulice in trgi so opusteli.

Nagradno turistično vprašanje

tako pomembna. „Za preprečevanje širjenja okužb smo povsod po na-
ših destinacijah uvedli in naše sodelavce seznanili z natančnimi protokoli 
ravnanja ter sprejeli številne ukrepe, ki so skladni s priporočili in odred-
bo pristojnih institucij na ravni države. V tem najzahtevnejšem obdobju 
smo skladno z odločitvami države, ki postavlja varnost in zdravje ljudi na 
prvo mesto, varnost in zdravje gostov in naših sodelavcev na prvo mesto 
postavili tudi mi. Tako smo od 17. marca pa vse do nadaljnjega v celoti 
zaprli vse naše destinacije Sava Hotels&Resorts. Vsi gostje, ki so pri nas že 
rezervirali termine v marcu ali aprilu, jih bodo lahko brezplačno stornirali 
ali prestavili na kasnejše termine po svoji izbiri,“ so še zapisali v PR službi 
Sava Turizem, d. d.

V enem od prejšnjih nagradnih turističnih vprašanj smo spraševali o 
tem, kje na Ptuju sta vzidani dve posvetilni plošči vzvišenim dojiljam. Nag-
rado bo prejela Vera Sebilić, ki je pravilno zapisala, da sta vzidani v hiši 
Cankarjeve ulice 3. Danes sprašujemo, kdaj so na Ptuju mestne sodnike 
zamenjali župani. Nagrada za pravilen odgovor je vstopnica za kopanje 
v Termah Ptuj. Odgovore pričakujemo v uredništvu Štajerskega tednika, 
Osojnikova 3, do 27. marca.

tradicionalnem slovenskem projektu Moja dežela – lepa in gostoljubna. 
Za večjo urejenost mesta naj bi si prizadevali vsi, ki živijo in delajo v njem. 
Tudi letos bo TD Ptuj nagradilo vse, ki se še posebej trudijo za urejenost 
mesta. Člani TD Ptuj bodo tudi letos sodelovali na mestni trgatvi, na mar-
tinovanju in decembrskih prireditvah. V okviru mednarodnega sodelova-
nja pa se bodo z nekaterimi kulturnimi skupinami udeležili praznika jeseni 
v avstrijski Lipnici.

Zanimalo nas je tudi, kako je s počitnicami gostov v družbi Sava Tu-
rizem, d. d., kamor sodijo tudi Terme Ptuj. Direktorica marketinga Ana 
Praprotnik je povedala, da skrb za dobrobit sočloveka še nikoli ni bila 

Letos naj bi praviloma dopustovali doma

Slovenija � Telemach zapira poslovalnice

Za naročnike dodatni programi
Ob izredno resni situaciji, ki je s pojavom koronavirusa prizadela Slovenijo, je podjetje 
Telemach v ponedeljek zaprlo vrata svojih poslovalnic. 

Uporabnike ob tem obvešča, da 
vse storitve, ki so ključnega pome-
na za družbo, delujejo nemoteno, 
saj zaposleni še vedno opravljajo 
vsa operativna dela, tako delo na 
terenu, v zalednih službah, in če je 
mogoče, tudi od doma.

Pri Telemachu so vsem upo-
rabnikom do 4. maja odklenili 
dodatne programe in svojim na-
ročnikom ponudili najrazličnejše 
vsebine. Poleg tega pri Telemachu 
odklepajo tudi Video klub, kjer 
bodo na voljo vsi katalogi in pro-
grami, za katere je podjetje lahko 
pridobilo soglasje za odklepanje.

Za dežjem pride sončarica.

* * *

Žena je šla v samoizolacijo. Njen jezik, žal, ne.

* * *

Politiki nas futrajo s polnozrnatim kruhom, v katerem običajno 

ni niti zrnca resnice.

* * *

Ne po ovinkih, po možganskih vijugah se k pameti pride.

* * *

Jaz njej zjutraj petelinji zajtrk, ona meni zvečer kurjo juhico za 

dušo.

* * *

Od bratov do rezanja vratov včasih pripelje že ena sama 

zaostritev.

AFORIZMI BY FREDI

 Slovenski glasbeniki so na-
mreč na celotno javnost na-
slovili poziv, naj se prebivalci 
zberejo na svojih balkonih, te-
rasah in vrtovih ter zapojejo in 
zaigrajo.

S svojimi instrumenti so se 
na balkonih in ob oknih pojavili 
tudi znani slovenski glasbeniki, 
svojo glasbo pa so pospremili 
še s kratkimi komentarji glede 
trenutnih razmer zaradi koro-
navirusa v Sloveniji.

Pevec Mark Zebra se je s 
kitaro v rokah nastavil soncu 
in povedal, da se je tudi sam 
pridružil izzivu Ostani doma. 
»Stopimo skupaj in poskrbi-
mo zase, če pa ne zase, za vse 
šibkejše, da se spet vidimo čez 
nekaj tednov!« 

                                   Slovenija � Znani zaigrali na svojih balkonih

Žarek upanja in dobra glasba
Če ste v nedeljo zvečer stopili na balkon, ste marsikje lahko slišali petje in glasbo, ki je 
sledila izzivu Ostani doma.

Foto: M24

Foto: Arhiv telemach

Štajerski tednik - 
na spletu z aktualnimi novicami vsak dan!na spletu z aktualnimi novicami vsak dan!

Da boste izvedeli prvi!

www.tednik.siwww.tednikwww.tednik.siwww.tednik.siPortugalska � Svoja hotela bo spremenil v bolnišnici

Dobrodelna gesta Ronalda
Druženje po starih običajih vsako leto pripravi ena od sedemnajstih vasi v občini De-
strnik, letos pa je potekalo v organizaciji Jiršovcev.

Nogometni zvezdnik Cristiano 
Ronaldo bo po poročanju špan-
skega časnika Marca, ki ga pov-
zemajo tudi drugi mediji, svoja 
hotela pod blagovno znamko 
CR7 na Portugalskem, v Lizboni 
in na Madeiri, kjer je trenutno 
tudi sam v izolaciji, spremenil v 
začasni bolnišnici. Ronaldo naj bi 
tako ravnal, če bo zaradi novega 
koronavirusa to seveda potreb-
no, pripravljen pa je pokriti tudi 
plačila zdravnikov in osebja.

Foto: M24

Navdušenje je požel tudi Vla-
do Kreslin, ki je zaigral na kitaro 
na svojem balkonu v Črnučah, 
Jan Plestenjak je pesem name-
nil vsem v našem zdravstvu, 
»ki nesebično in požrtvovalno 
skrbite za Slovenijo – hvala«, je 
zapisal, medtem ko so fantje iz 
skupine Gadi zaigrali vsak na 
svojem balkonu: »Koncert za 
zvestobo – podpora vsem, ki 
se trudijo in delajo, ostali pa 
ostanite doma.« 

Tudi kitarist Gregor Bezen-
šek, znan kot SoulGreg Artist, 
je zapel, pridružili sta se mu 
hčerka in žena, zapeli pa so: 
»Ostani doma, s tem rešuješ 
življenja, tu smo drug za dru-
gega.«

Podjetje bo uporabnikom vse 
svoje storitve nemoteno zagota-
vljalo še naprej, pri čemer pozivajo 
uporabnike, da v vmesnem času 
enostavno, iz naslonjača, upora-
bljajo elektronske storitvena  sple-
tni strani www.telemach.si.
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